
MVM DSZ kongresszus

Tisztségviselõ-választó kongresszust tar-
tott a Magyar Villamos Mûvek Dolgozói-
nak Szakszervezete (MVM DSZ). Napi-
renden szerepelt többek között az alap-
szabály módosítása, a programalkotás és
az idei év pénzügyi tervének tárgyalása

5. oldal

Üzemi tanács választás
A Magyar Villamos Mûvek Zrt.-nél üzemi
tanács választásra került sor. A társaság-
nál, a törvény szerint 5 fõs lehet az üze-
mi tanács

4. oldal

Önsegélyezõ pénztárral 
bõvült a CIG Partnerség 

Háromoldalú stratégiai
megállapodást kötött egy-
mással a CIG Pannónia
Életbiztosító Nyrt., a Pan-
nónia Nyugdíjpénztár és a
LIGA Önsegélyezõ Pénztár.
Az önsegélyezõ pénztár
neve Pannónia Önsegélyezõ Pénztár lett

9. oldal

Fiatalok üzemlátogatáson

10. oldal

Iparági sporteseményekrõl

11., 12. oldal

Jubileumi ünnepségek
a nyugdíjasoknál

13. oldal

Gyereknap május utolsó 
vasárnapja

14. oldal

EGYESÜLT
VILLAMOSENERGIA-IPARI

DOLGOZÓK
SZAKSZERVEZETI

SZÖVETSÉGE

www.vd.hu
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A Budapesti Erõmûvek Szakszervezete
(BESZ) által szervezett tiltakozó akciósoro-
zat következõ lépéseként a MEH budapesti
székháza elé vonultak az érdekvédõk.

A petíciót átveszi a Magyar Energia Hivatal (MEH) 
munkatársa (jobb oldalon) Folytatás a 4. oldalon

TTiillttaakkoozzááss  aa  MMEEHH  eellõõtttt

Ragyogó napsü-
tés, nyüzsgõ,
élénk városi
hangulat fogadta
a LIGA rendez-
vényére érkezõ-
ket, szimpatizán-
sokat és termé-
szetesen a meg-
annyi média
képviselõjét a
Felvonulási-tér
Ajtósi Dürer út
találkozásánál
lévõ Május 1
emlékkõ mellett. 

Folytatás 
a 2. oldalon

EEEE uuuu rrrr óóóó pppp aaaa     mmmm iiii     vvvv aaaa gggg yyyy uuuu nnnn kkkk !!!! Budapest,
Május 1. emlékkõ

A kétnapos EVDSZ szövetségi vezetõségi
ülésnek ezúttal a ráckevei szabadidõköz-
pont adott helyet. 

Az elsõ nap, április 26-ának délelõttjén  az EVDSZ
Állandó Bizottsága elõzetesen megtárgyalta a mint-
egy 9 napirendi pontot, ezután került sor a szövet-
ségi vezetõségi ülés megtartására.
Levezetõ elnöki tisztet Lõrincz László töltötte be. 

Az elsõ napirendi pont az elõzõ szövetségi vezetõ-
ségi ülés jegyzõkönyvének elfogadása volt, majd  az
EVDSZ 2011. évrõl szóló pénzügyi beszámolójának a
megvitatása illetve elfogadása következett. A koráb-
ban írásban megküldött anyagok között volt  az EVD-
SZ Gazdasági Ellenõrzõ  Bizottságának értékelése az
elmúlt évrõl. Ennek lényege: a gazdasági területen
nincs kritikai záradék, a könyvelés rendben van.

(Folytatás a 3. oldalon)

Elfogadták a 2011. évi pénzügyi beszámolót és a 2012. évi pénzügyi tervet

Szövetségi
vezetõségi ülésrõl

Gál Rezsõ, Lõrincz László és dr. Szilágyi József

Árkovics
István: 
Fontos 
a pénzügyi
fegyelem



KORMÁNYÁTALAKÍTÁS
Réthelyi Miklós nemzeti erõforrás miniszter lemondását elfogad-
va Orbán Viktor miniszterelnök Balogh Zoltán Közigazgatási és
Igazságügyi Minisztérium társadalmi felzárkóztatásért felelõs ál-
lamtitkárt bízta meg május 14-tõl a minisztérium - melynek elne-
vezése Emberi Erõforrás Minisztériumára változott - vezetésével.
Lázár János, a Fidesz jelenlegi parlamenti frakcióvezetõje lesz a
Miniszterelnökséget vezetõ államtitkár - jelentette be a miniszter-
elnök május 11-én a közszolgálati rádió 180 perc címû mûsorában.
Rogán Antal, a parlament gazdasági bizottságának elnöke kerül a
Fidesz-frakció élére és a jelenleg a Miniszterelnökséget vezetõ Var-
ga Mihály államtitkár június 1-jétõl Fellegi Tamás utódja lesz, tár-
ca nélküli miniszterként õ vezeti majd a Nemzetközi Valutaalap-
pal (IMF) és az EU-val folytatandó tárgyalásokat. Fellegi Tamás -
mint közölte - a nemzetközi üzleti életbe kíván visszatérni. 

FÉLIDÕBEN A KABINET
A ciklus elsõ két évében a kormány nem tudta növelni a foglalkoz-
tatottságot Magyarországon, a munkavállalók helyzete pedig romlott
- vélekedik a kabinet eddigi munkájáról a LIGA Szakszervezetek, de
az MTI május 15-i körkérdésére válaszolva hasonló véleményt adott
az Autonóm Szakszervezetek Szövetsége és a Magyar Szakszerveze-
tek Országos Szövetsége elnöke is. Gaskó István LIGA elnök a távira-
ti irodának elmondta, nem látszanak megvalósulni azok a remények,
amelyeket a kormány fûzött a foglalkoztatás növeléséhez, és azt
nagy valószínûséggel az új Mt. sem teljesíti. Az elnök szerint a köz-
foglalkoztatás kiterjesztése pozitív irány, de egy-egy így létrejövõ ál-
láshelyet nem lehet konvertálni a versenyszférába.

ÚJ ADÓK
A három évvel ezelõtt bevezetett válságadókat jövõre kivezetik a
gazdaságból s a bankadó is megfelezõdik. Helyettük három új adót
vezetnek be, a távközlési adót, a pénzügyi tranzakciós adót valamint
a biztosítási adót, mely utóbbi három korábbi fizetési kötelezettséget
vált ki: a biztosításokat is terhelõ pénzügyi adót, a baleseti adót és a
tûzvédelmi hozzájárulást - jelentette be Matolcsy György nemzet-
gazdasági miniszter a május 9-i kormányszóvivõi tájékoztatón. A
távközlési adó esetében, melyet július 1-jével vezetnek be, hívószá-
monként havi tízperces beszélgetésig nem kell fizetni, azt követõen
viszont a percenkénti kétforintos adó a szolgáltatókat terheli. A la-
kosság felé havi 700 forintos, a vállalkozások számára havi 2500 fo-
rintos korlátot határozott meg a kabinet, ennél nagyobb összeggel
nem terhelhetik meg az elõfizetõket a szolgáltatók. A távközlési adó-
ról szóló törvényjavaslat parlamenti vitáját május14-én kezdte meg
az országgyûlés, döntésre várhatóan május 18-án kerül sor.

75 EZREN RÉSZESÜLTEK
Az Erzsébet-program elsõ lépéseként 2 milliárd forint értékben meg-
hirdetett szociális üdülési pályázaton összesen 75 ezren; nagycsalá-
dosok, szociális intézmények dolgozói, nyugdíjasok és fogyatékosság-
gal élõk részesültek támogatásban üdülési szolgáltatás formájában. A
február végén lezárult kiírás sikeres pályázói március végéig kaptak
értesítést arról, hogyan használhatják fel az elnyert támogatást.

BRÜSSZEL ELJÁRÁST INDÍT
A Szép-kártya rendszere miatt kötelezettségszegési eljárás indul
Magyarország ellen - közölte Szatmáry Kristóf, a Nemzetgazdasági
Minisztérium államtitkára május 10-én Hévízen, a Magyar Szállodák
és Éttermek Szövetségének közgyûlésén. "Ezt a vitát le fogjuk foly-
tatni", - és tovább folyik a Szép-kártya terjesztése is - tette hozzá. Úgy
fogalmazott, hogy "ez inkább dicséret számunkra", ugyanis az volt
a cél, hogy a szolgáltatók számára csökkenjen a korábbi igen magas
jutalék és egyszerûsödjön az elfogadói rendszer. Elmondta, minden
várakozást meghaladóan - az április közepi adatok szerint - már több
mint 500 ezer munkavállaló igényelte a kártyát. Csak szálláshelyre
mintegy 6,5 milliárdot fordítottak a kártyatulajdonosok, ez az összeg
az év során elérheti a 20 milliárd forintot is. (Forrás: MTI)

ELBÚCSÚZOTT A KOLLÉGÁKTÓL
Selmeczy Görgy, a LIGA elnökség tagja a május 7-i elnökségi ülésen
két évtizedes szakszervezeti munkája után elbúcsúzott kollégáitól. Az
1950-ben született Selmeczy György 1994 óta folyamatosan jelen volt
az országos szakszervezeti mozgalomban. Mint a LIGA Szakszerveze-
tek Elnökségének tagja, részt vett a Magyar Szakszervezetek Európai
Integrációs Bizottságának munkájában és az OÉT szakbizottságaként
mûködõ Európai Integrációs Tanácsban is. Mindig azt vallotta, hogy
képzett szakszervezeti vezetõkre van szükség ahhoz, hogy megerõ-
södjön és hatékonyan mûködjön a magyar szakszervezeti mozgalom.
Munkáját a LIGA Szakszervezetek XIII. rendkívüli kongresszusa
Aranygyûrû adományozásával ismerte el. (Bõvebben: liganet.hu)

2. OLDAL

2012. MÁJUS

HHHH ÍÍÍÍ RRRR BBBB LLLL OOOO KKKK KKKK

ÁDER JÁNOS MAGYARORSZÁG ÚJ
KÖZTÁRSASÁGI ELNÖKE

Köztársasági elnökké választotta május 2-án az Országgyûlés dr.
Áder Jánost 262 „igen” szavazattal, negyven „nem” ellenében. A
rendszerváltás utáni ötödik köztársasági elnök ünnepélyes beik-
tatására május 10-én került sor a Sándor-palotában. 
A Sándor-palotába - történelme folytán a magyar államiság jel-
képének tekinthetõ épületbe - 2003. január 23-án a Magyar Köz-
társaság elnöke, Mádl Ferenc és hivatala költözött be, s azóta
minden államfõnek - így a brüsszeli irodáját felváltó Áder János-
nak is - ez a fõ munkahelye.

Brüsszelben az EMCEF feloszlató
és az új szakszervezeti szövetség
alakuló kongresszusán az EVDSZ
képviseletében Gál Rezsõ elnök
vett részt. 
Részt vett a kongresszuson a ma-
gyar szakszervezetek részérõl Szé-
kely Tamás VDSZ elnök, a BDSZ-tõl
Rabi Ferenc elnök és Pápis László,
valamint a MOL Bányász Szakszer-
vezet  elnöke, Biri László.
Az EMF, az EMCEF és az ETUC;TCL
szövetségbõl május 16-án megala-
kult az Európai Ipari Dolgozók
Szakszervezeti Szövetsége. Az ala-
kuló kongresszuson  a három euró-
pai szövetség 550 küldötte vett
részt. 

Bernadette Segol az Európai Szakszer-
vezeti Szövetség (ETUC) fõtitkára üd-
vözletében elmondta, ez a fúzió motor a
szakszervezetek megújulásában. Mo-
torja az érdekképviseletnek. Lehetõsé-
get teremt a munkahelyteremtésben. A
szakszervezetek a válságok tekinteté-
ben az egyetlen partnere a munkálta-
tóknak. Kollektív szerzõdések, megálla-
podások erõsíthetik a gazdasági kitöré-
sek lehetõségét. A görög válság drámai.
Már nem csak gazdasági, hanem politi-
kai válságról beszélünk. Remélhetõleg a
görög és már a portugál, spanyol polgá-
rok is tudják, mit kell tenniük. Az ETUC
ott lesz a megállapodások megszületése
elõtti egyeztetéseken. Nem lehet a mun-
kavállalók nélkül dönteni a munkaválla-
lókról. A gazdasági kitörést a fejlõdés, a
tudás biztosítása oldhatja meg. Ebben a
fejlõdésben nyújt segítséget a szociális
párbeszéd is. 

Andor László EU biztos videóüzenet-
ben üdvözölte a kongresszust. A foglal-
koztatás és a szociális párbeszéd Európa
legfontosabb elemei - hangsúlyozta. A
struktúrákat érintõ politikák, a gazdasá-
gi politikák meghatározásakor körülte-
kintõen kell eljárnia az Uniónak. A gaz-
daság különbözõ területein is, az átalakí-
tás során a szakszervezeteknek meg kell
találni a különbözõ lehetõségeket. A szo-
ciális párbeszéd, az érdekegyeztetés nem
nélkülözhetõ egyetlen országban sem.
Az új ipari szakszervezet fontos üzenet a
munkavállalóknak - mondta Andor Lász-
ló.

Renso Ambrosetti, a volt Európai Va-
sas és Fémmunkás Szakszervezet elnö-
ke, megnyitó beszédében elismerte azt a
sok munkát, amit az új szakszervezet
létrehozásában a közremûködõk tettek.
A gazdasági változások is ösztönözték a
szakszervezeteket arra, hogy változáso-

kat vigyenek véghez. Az Unió
elõtt sok változás áll. A gazda-
sági válságra való reakciók, a
szociális háló megerõsítése, a
gazdaságpolitikai szabályok
átalakítása. Az új szervezet jó
hatást gyakorol majd a meg-
újításokra.

Michael Vassiliadis, a Né-
met Vegyipari, Energiaipari
Szakszervezet (IG-BCE) elnö-
ke, egyben az EMCEF volt el-
nöke megnyitóját azzal kezd-
te, hogy Európa egységes.
Munkavállalók és polgárok,
családok alkotják Európát. Azt
a közösséget - amelynek tagjai
mint szakszervezetek is ott
vannak - nem lehet csak úgy

semmibe venni. Az új szervezet ezt fog-
ja erõsíteni. A szakszervezeti perspektí-
va a globalizáció mellett a legfontosabb.
Szolidaritás, a munkahelyek megõrzése
és teremtése nem csak szavak. A közös
munka is meg fogja mutatni, hogy van-
nak célok, és vannak eredmények. 

A 197 tagszervezetet s velük több,
mint 7 millió szakszervezeti tagot tömö-
rítõ új szövetség alakuló kongresszusán
megválasztotta tisztségviselõit: 

Elnök: Michael Vassiliadis (IG BCE -
DE) (99.8%)

Alelnökök: Renzo Ambrosetti (Unia -
CH), Valeria Fedeli (Filtea-CGIL - IT), An-
ders Ferbe (IF Metall - SE).

Fõtitkár: Ulrich Eckelmann (IG Metall
- DE) -(99.2%).

Fõtitkár-helyettesek: Sylvain Lefevbre
(FCE-CFDT - FR), Bart Samyn (ABVV-
Metaal - B), Luc Triangle (ACV-CSC
METEA - B). (forrás: www.vd.hu)

Az                    alakuló kongresszusáról

Ragyogó napsütés, nyüzs-
gõ, élénk városi hangulat
fogadta a LIGA rendezvé-
nyére érkezõket, szimpati-
zánsokat és természetesen
a megannyi média képvi-
selõjét a Felvonulási-tér
Ajtósi Dürer út találkozá-
sánál lévõ Május 1 emlék-
kõ mellett. A LIGA Szak-
szervezetek Ifjúsági Tago-
zata által szervezett per-
formansz során a fiatalok
uniós zászlókat helyeztek
el csokorba, jelképezvén
az egybetartozást. Majd
jelszavakat tartalmazó
transzparensekkel járták kör-
be azokat egyebek mellett
„egyenlõ munkáért egyenlõ
bért”, „társadalmi igazságos-
ság”, „szociális párbeszéd”,
„érdekegyeztetés”, „tisztes
munka”, „sztrájkjog” volt ol-
vasható. Végül pedig megfor-
mázták az egy-egy betût tar-
talmazó táblával az „Európa
mi vagyunk!” mottót.

Gaskó István, a LIGA Szak-
szervezetek elnöke a mottóra
utalva elmondta, hogy számos
esemény volt Magyarországon
nyolc év óta, amióta csatlako-
zott az ország az Európai Uni-
óhoz, amely indokolttá és idõ-

szerûvé teszi ennek az üzenet-
nek a hirdetését. Fel-fel buk-
kannak unióellenes megmoz-
dulások és nyilatkozatok, és
ennek a folyamatnak megálljt
kell parancsolni! Az elnök sze-
rint az Európai Unió részének
tekintik magukat és „azt sze-
retnék, ha a politikai elit, ide-
értve a parlamenten kívüli pár-
tokat is lényegesen nagyobb
tisztelettel fordulnának a ma-
gyar társadalom akarata és vá-
gyai irányába, és saját hibáikat
nem az Európai Unióra pró-
bálnák ráhárítani”, illetve nem
„hergelnék” az EU ellen a ma-
gyar társadalmat. 

A LIGA tiltakozik azon intéz-
kedések ellen, amelyek az
egészségbiztosítás privatizáci-
óját jelentették volna, tiltakozik
a kormány- és a köztisztviselõk
indoklás nélküli felmondását
lehetõvé tevõ törvény ellen, til-
takozik az egykulcsos szemé-
lyijövedelemadó-rendszer be-
vezetése ellen, valamint a
sztrájktörvény olyan módosítá-
sa ellen, amely korlátozza a

sztrájkjog gyakorlását, de a
magánnyugdíjpénztárak „le-
nyúlását” is ellenzik - fejtette ki
véleményét az elnök. „Nagyon-
nagyon tiltakozunk a Munka
Törvénykönyve átalakítása el-
len”, mert az abban foglaltak
hátrányt okoznak a szakszer-
vezeteknek és a kollektívák-
nak, jelentõsen romlik ezáltal
az életminõségük. Gaskó Ist-
ván szólt arról is, hogy nem fo-
gadják el a rendvédelemben
mûködõ szakszervezetek mû-
ködésének ellehetetlenítését, a
korkedvezményes nyugdíjak
megvonását. 

Sok gondja van ma a mun-
kavállalóknak a megromlott
szociális és gazdasági viszo-
nyok között - hallottuk tõle.
„Úgy látjuk, hogy a mindenko-
ri hatalom kevésbé törõdik az
európai értékekkel, mint a ma-
gyar állampolgárok” - össze-
gezte mondanivalóját rögtön-
zött szónoklatában, majd ki-
emelte, arra szeretnék felhívni
a hatalom figyelmét, hogy
„Európa mi vagyunk!”, és en-
nek megfelelõen építse a ma-
gyar társadalom jövõjét, mert
minden más irány téves. 

(Kép és szöveg F. E.)

A LIGA évek óta nem ün-
nepelt május elsején, hi-
szen igazán nem volt mit.
Most sincs. Ezért május
elsején, a tavalyihoz ha-
sonló, rövid, kis létszámú
eseménnyel hívtuk fel a
sajtó útján a magyar mun-
kavállalók és a kormány-
zat figyelmét arra, hogy
habár jelentõs kompro-
misszumokat sikerült elér-
ni tavaly az új Munka Tör-
vénykönyve változtatásá-
ban, még bõven van mit
tenni - ez áll többek kö-
zött a május 1-jére kiadott
sajtóközleményükben.

EEEE uuuu rrrr óóóó pppp aaaa     mmmm iiii     vvvv aaaa gggg yyyy uuuu nnnn kkkk !!!! Budapest,
Május 1. emlékkõ



3. OLDAL

2012. MÁJUS

Elfogadták a 2011. évi pénzügyi beszámolót és a 2012. évi pénzügyi tervet

(Folytatás az 1. oldalról)

Gál Rezsõ, az EVDSZ elnöke tájékoztatott ar-
ról, hogy a hagyományoknak megfelelõen két
fordulóban tárgyalják az elõzõ évrõl szóló
pénzügyi beszámolót. Ezek alapján az elõzõ
SZV  ülésen tárgyalták a „0” változatot (márci-
us 22.), melyekhez szóban és idõközben írás-
ban is érkezett kiegészítés, illetve kérdés.
Ezekre most már megszületett a válasz és az
írásos anyag - mintegy 42 oldal - néhány tétele
és a szöveges indokolás módosításra került. Az
SZV elfogadta az EVDSZ 2011. évi pénzügyi
beszámolóját.

Az EVDSZ 2012. évi pénzügyi tervének tár-
gyalása elõtt Árkovics István gazdasági igazga-
tó szóbeli kiegészítést tett. Említette, hogy a
szövetségi vezetõségi tagok javaslatait és ki-
egészítéseit figyelembe vették. Írásbeli kiegé-
szítés készült a pénzügyi alap felhasználásával
kapcsolatban is. Gál Rezsõ az idei év terveivel
kapcsolatban elmondta,  megtárgyalta az Ál-
landó Bizottság annak a lehetõségét, hogy
most is legyen lehetõség a szakszervezeti tevé-
kenységekre pénzügyi alap a tagszakszerveze-
teknek pályázat útján. E témát érintõen elõ-
ször is kiértékelik az elmúlt évek tapasztalata-
it és egységes elvek alapján ítélik meg a rendel-
kezésre álló összegeket. Azt már leszögezték,
hogy az odaítélésnél és az összeg nagyságánál
prioritást élvez az a szervezet, amely prog-
ramjában szerepelteti a helyi szakszervezeti
továbbképzést, részt kíván venni az EVDSZ ál-
tal szervezett oktatásokon, valamint a szövet-
ségi szintû közösségi rendezvényekhez hoz-
zájárul.

Az elnök tájékoztatott az európai uniós nor-
vég pályázat helyzetérõl, amelyet a LIGA
Szakszervezetek és az EVDSZ nyújtott be.
Partner az MSZOSZ, a Munkástanács, ágazati
szinten pedig a BDSZ, a Vízügyi szakszerve-
zet, a VDSZ Gázügyi ágazata, és a MOL szak-
szervezetei.  

A pályázat beadása megtörtént, õsszel vár-
ható az elbírálás, a projekt 2013-14-ig tart.

Az ez idáig tárgyaltakhoz hozzászóltak:
Lõrincz László (PADOSZ), dr. Szilágyi József
(EVDSZ elnökhelyettes), Pinczés Ernõ
(TIVISZ), Németh Lajos (Elektromos Szaksz.),
Nagy Sándor (DÉMÁSZ Szaksz.), Horváth Jó-
zsef (OVIT Szaksz.).

A szövetségi vezetõség elfogadta a 2012. évi
pénzügyi tervet.

Az üzemi tanácsok fórumának (VÜTFÓ), a
munkavédelmi fórumnak (VIMFÓ) és az ifjú-
sági tagozatnak készült költségvetést egyen-
ként tárgyalták és mindhárom elfogadásra ke-
rült. 

Hozzászólók: Petrovicsné Skuczi Ágnes
(EVDSZ IT.), dr. Szilágyi József.

Az új jogszabályok változásairól általános-
ságban tájékoztatott dr. Szilágyi József, részle-
tesen szólt azokról a változásokról és a tenni-
valókról, amelyek a szakszervezeteket érintik. 

Szilágyi József elmondta, hogy a jogsza-
bályváltozásokat részletesebben lehet tanul-
mányozni a LIGA honlapján, www.liganet.hu -
n.

Hozzászólások: dr. Kiss Mihály (munkaügyi
szakértõ), Nagy Sándor, Bánkuti Ferenc (Pécsi
Hõerõmû mûszakosok szaksz.).

Ezt követõen vetített képes elõadás követke-
zett dr. Kiss Mihály részérõl, aki az új Munka
Törvénykönyvének (Mt.) változásait elemez-
te, azt, hogy annak milyen hatása lesz az ága-
zati kollektív szerzõdésre. A munka világával,
a munkakörülményekkel kapcsolatos változá-
sokra jó idõben fel kell készülni a szakszerve-
zeti tisztségviselõknek, még a munkaadókkal
történõ tárgyalások elõtt.  

Egy-egy fejezet ismertetésénél konzultáció
alakult ki a résztvevõk és az elõadó között.
Szilágyi József megemlítette, hogy készül az

Mt. egyes tételeinek változása, módosítása. A
LIGA Szakszervezetek szakértõi anyaga -  ki-
fogások csokorba szedve - elkészült ezzel kap-
csolatban.  A LIGA április végén  elkészítette a
Munka Törvénykönyvérõl szóló 2012. évi 1.
számú törvény hatályba lépésével összefüggõ
átmeneti rendelkezésekrõl és törvénymódosí-
tásokról szóló törvény tervezetéhez az észre-
vételeit.  Ezek részletei a Liga honlapján meg-
tekinthetõek.

A munkavédelemrõl szóló törvény is várha-
tóan jelentõsen módosul, ezt az elõzetes  tör-
vényjavaslatot véleményezésre széles körben
kiadták az érintetteknek. Az már most megál-
lapítható - hangzott el -, hogy a munkavédelem
„szétverése” folyik, jogosítványai, képviseleti
rendszere, hatásköre megszûnik.

Az SZV határozati javaslatot fogadott el egy
szakmai anyag készítésérõl, amely a szakszer-
vezetek érveit, javaslatait fogalmazza meg a
LIGA felé annak érdekében, hogy az továbbít-
sa a döntéshozók felé.

A következõ napirendi pontban a legutóbbi
Villamosenergia-ipari Alágazati Párbeszéd Bi-
zottsági (VÁPB) ülésen tárgyalt fõbb témákról
tájékoztatott Gál Rezsõ 

Hozzászólók: Medveczki Zsolt (MEVISZ),
Nagy Sándor, Lõrincz László, Néber Tibor,
Bánkuti Ferenc, Németh Lajos, dr. Szilágyi Jó-
zsef.

2012. április 27.

A szövetségi vezetõségi ülés folytatódott. Elsõ-
ként az országos érdekegyeztetés és a szak-
szervezetek helyzetét tárgyalták meg. 

A május 1-jei eseményekrõl, a majális ün-
nepségekrõl elhangzott, hogy a LIGA Szak-
szervezetek nem vesz részt a többi konföderá-
ciók által szervezett budapesti, városligeti til-
takozó akcióin, mert az bizonyíthatóan nem
lesz pártoktól független rendezvény. A „ligá-

sok” a Május 1. emlékkõnél egy csoportjele-
netben – ún. performanszban – mondják el vé-
leményüket a mai szakszervezet politikai
helyzetrõl. Odavárnak minden érdeklõdõt. A
LIGA elnöksége elfogadta, hogy a politikai de-
monstráció fõ üzenete az európai uniós tagság
melletti kiállás legyen, melyhez kapcsolódnak
a kormányzati munka bírálata és a konföderá-
ció aktuális követelései.

A majális, az éljen május elseje, az ünnep-
lés, a tiltakozás, a felvonulás gondolatok igen-
csak eltérõ véleményeket ébresztettek a részt-
vevõkben. Egyhangú vélemény volt azonban,
hogy a szakszervezet és az átlagpolgár is na-
gyon sok területen veszített jogosítványaiból,
a juttatásokból, járandóságokból az elmúlt
idõkben: Munka Törvénykönyve módosítása,
sztrájkjog ellehetetlenítése, 98%-os különadó,
egykulcsos szja, Országos Érdekegyeztetõ Ta-
nács megszüntetése és így tovább.

Hozzászólások: Gál Rezsõ, Téglás József
(DUVISZ), Medveczki Zsolt, Nagy Sándor,
Kópis József (TIVISZ).

„Örülök, hogy a villamosenergia-ipari szak-
szervezet, az EVDSZ meghívott, hogy tájékoz-
tassam a résztvevõket a VITAMIN Egészség-
pénztár helyzetérõl” - mondta Bolvári László,
a pénztár ügyvezetõje. Mint mondta, minden
meghívásuknak eleget tesznek, az õsszel
Schmidt Péterné, a pénztár igazgatótanácsá-
nak elnökasszonya és Sós Lajos, a felügyelõbi-
zottság elnöke tartott e körben részletes tájé-

koztatót a VITAMIN-ról
az EVDSZ részére. Ma  a
15 éves pénztárról az ügy-
vezetõ elõadását transz-
parens bemutatásával tar-
totta meg. Iparági mun-
káltatói hátterû pénztár-
ként indult, késõbb nyi-
tott más társaságok felé,
ma 630 a munkáltatói ta-
gok száma, a tagság 55%-
a ma már nem iparági
munkavállaló. Az elmúlt
év végén a létszám meg-
haladta a 23 ezret. Meg-
tudhattuk, hogy a pénztár
mûködése kiegyensúlyo-

zott, stabil, befektetési politikája  biztonságos
és konzervatív, amely „bejött” a másfél évti-
zedben. Alacsony mûködési költséggel dol-
goznak, informatikai rendszerük korszerû, a
pénztár egész vezetését kimagasló szakmai fe-
gyelem jellemzi. Az egészségpénztár alapfilo-
zófiája nem változott az évek során, minden
lépéssel, meghozott döntéssel a tagok érdeke-
it, a színvonalas ellátás biztonságát kívánták,
kívánják a továbbiakban is szolgálni - hang-
zott el.

A résztvevõk közül - Nagy Sándor, Téglás
József - kérdéseket tettek fel Bolvári László-
nak, többek között a CIG Pannónia Nyrt. stra-
tégiai partnerségi ajánlatával kapcsolatban. Az
ügyvezetõ elmondta, hogy tárgyalás folyik a
két szervezet között.  

Egyebek napirendi pontban tájékoztatás
hangzott el néhány társaságnál - EDF
DÉMÁSZ ZRt., Budapesti Erõmû Zrt., Tatabá-
nyai Fûtõerõmû, Pannon Hõerõmû - a kiala-
kult munkaügyi konfliktusról, a társaságok
bér- és szociális tárgyalásairól, az MVM Dolgo-
zók Szakszervezete megalakulásáról és az eb-
bõl következõ feladatokról.

Levezetõ elnök felhívta a figyelmet az új
Munka Törvénykönyvérõl május 18-19-én tar-
tandó EVDSZ által szervezett oktatásra, ame-
lyet Balatongyörökön tartanak. A LIGA is szer-
vez oktatást, felhívásukra várják a jelentkezõ-
ket. Az elõadások az új Munka Törvénykönyv
változásairól szólnak. (E.)

Szövetségi vezetõségi ülésrõl
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ÜÜZZEEMMII  TTAANNÁÁCCSS  VVÁÁLLAASSZZTTÁÁSS  
Az MVM Zrt.-nél az üzemi tanács vá-
lasztást 2012. május 23-án tartották. A
Választási Bizottság több helyen tette
közzé a jelöltek listáját.

Választási Bizottság elnöke: 
Dr. Pintér Anikó 
fõmunkatárs, Jogi és Igazgatási Osztály

Választási Bizottság tagjai:
Budai Erika fõelõadó, Humán Erõfor-
rás Gazdálkodási Osztály és 
Kiss-Antal Korinna fõmunkatárs, Kom-
munikációs Igazgatóság

Néhány gondolat a választásról
Minden munkavállaló joga, hogy képvi-
selõket küldjön az üzemi tanácsba. A
képviselõk a munkavállalók érdekeinek
megfelelõen gyakorolják a Munka Tör-
vénykönyve szerint az üzemi tanácsot,
mint testületet megilletõ jogokat. 
Az MVM Zrt.-nél a Munka Törvény-
könyve hatályba lépése, az elsõ üzemi
tanácsok megalakulása óta mûködik
üzemi tanács. A leköszönõ üt. a törvény
erejénél fogva megszûnt, mert tagjainak
száma több mint egyharmaddal csök-
kent.
Az üzemi tanács létszáma a munkavál-
lalók létszámának függvénye, amely a

megválasztandó új üzemi tanács eseté-
ben öt (5) fõ. 

Jelöltek

Bilinszky Péter, független jelölt.
Szakértõ, Erõmûvi Fejlesztési Osztály

Dr. Fogarasi Attila, szakszervezeti jelölt.
Fõmunkatárs, Biztonsági Igazgatóság

Folinusz Tekla, független jelölt.
Elõadó, Biztonsági Igazgatóság

Földi Melinda, független jelölt.
Fõmunkatárs, Kommunikációs Igazga-
tóság

Dr. Guba Ferenc Zoltán, független jelölt.
Szakértõ, Pénzügyi Osztály

Halász Linda, szakszervezeti jelölt.
Fõmunkatárs, Környezetvédelmi Osztály

Klicsu Zsolt Istvánné Szóka Judit 
Alice, szakszervezeti jelölt.
Fõelõadó, Pénzügyi osztály

Kun Miklós, szakszervezeti jelölt.
Fõmunkatárs, Vagyongazdálkodási és
Portfólió Osztály

Nagy Csilla, független jelölt.
Fõmunkatárs, Kommunikációs Igazga-
tóság

Dr. Nagyné Szeberényi Ilona, szakszer-
vezeti jelölt.
Fõmunkatárs, Csoportszintû Belsõ Au-
dit Osztály

Németh Ferenc, független jelölt.
Fõmunkatárs, Vagyongazdálkodási és
Portfólió Osztály

Pintér Inez, szakszervezeti jelölt.
Fõelõadó, Beszerzési és Létesítmény-
gazdálkodási Osztály

Szedlák István, független jelölt.
Szakértõ, Minõségügyi Osztály

Török Józsefné, független jelölt.
Fõelõadó, Pénzügyi Osztály

Vajnai Attila, szakszervezeti jelölt.
Fõmunkatárs, Stratégiai Osztály

Vargáné Stöckler Ágnes, szakszerveze-
ti jelölt.
Fõmunkatárs, Biztonsági Igazgatóság

+ 1 fõ

Az üzemi tanács fõbb jellemzõi:
Mi az üzemi tanács?
Üzemi tanács munkavállalói szervezet, amely korlátozott módon biztosítja a
munkavállalói jogú részvételt a cég vezetésében, fontos döntések meghozatalá-
ban.
Üzemi tanács tagjait valamennyi, a céggel munkaviszonyban levõ munkavállaló
választja, a Munka Törvénykönyvben meghatározott módon. Így a cégnél dol-
gozó valamennyi munkavállalót képviseli.

Üzemi tanács jogosítványai:
1) Együttdöntési jog illeti meg a kollektív szerzõdésben meghatározott jóléti cé-
lú pénzeszközök felhasználása, illetve az ilyen célú intézmények és ingatlanok
hasznosítása tekintetében.
2) Véleményezési jog illeti meg:

● a munkavállalók nagyobb csoportját érintõ munkáltatói intézkedések ter-
vezeténél (SZMSZ módosítás, kiszervezés, privatizáció) 

● személyügyi nyilvántartás, illetve terv kialakítására 
● munkavállalók képzésével összefüggõ terveknél 
● a megváltozott munkaképességû munkavállalók rehabilitálásáról 
● új munkaszervezési és teljesítménykövetelmények bevezetésénél 
● munkavállalók lényeges érdekeit érintõ belsõ szabályzat tervezetnél 
● meghirdetett anyagi vagy erkölcsi elismeréssel járó pályázatról 
● a családi élet és a munkatevékenység összehangolását érintõ munkáltatói

intézkedések tervezetét
● az éves szabadságolási tervet

3) Tájékoztatási jog illeti meg a munkáltató részérõl minden, a céget érintõ
fontos ügyben. 
Jogosultsági körében betekinthet a munkáltató nyilvántartásaiba.
4) A Felügyelõbizottságba munkavállalói tagot jelöl, amennyiben annak tör-
vényi feltételei fennállnak.

Az üzemi tanács tehát az elõbb ismertetett jogkörökkel élhet a munkavállalók
érdekében, a munkáltatóval kölcsönösen együttmûködve. Lényeges tehát, hogy
kik képviselik a munkavállalókat. 

A Budapesti Erõmûvek
Szakszervezete (BESZ) ál-
tal szervezett tiltakozó ak-
ciósorozat következõ lépé-
seként  a MEH budapesti
székháza elé vonultak az
érdekvédõk.

Amint arról korábban tudósí-
tottunk, a Budapesti Erõmû
Zrt.-nél a munkáltató és a
szakszervezetek, valamint az
üzemi tanács között folytatott
tárgyalások nem vezettek
eredményre. Miután írásban is
megkapták a cég csoportos lét-
számleépítési tervét, a munka-
vállalók képviselõi munkaügyi
konfliktust jelentettek be. A
múlt hónapban az érdekvédõk
egy csoportja a francia fõvá-
rosban tiltakozott a BERT
anyacégénél, az EDF  székhá-
za elõtt. Párizsban a francia
szakszervezetek is csatlakoz-
tak a megmozdulásukhoz.

MEH székház elõtt 
május 14-én 

A zászlókkal, transzparenssel
és különbözõ, hatalmas zajt
okozó eszközökkel  felszerel-
kezve az  egybegyûltek elõtt
szónokok mondták el azt,
hogy miért kényszerültek e lé-
pésre. Nagy Zoltán Sándor
BESZ elnök a hangosbeszélõn
keresztül elmondta  tiltakozá-
suk okát és  célját. A BESZ til-
takozik az ellen, hogy a fran-
cia Electricité de France  (EDF)
többségi tulajdonában lévõ
Budapesti Erõmûnél a mun-
káltató csoportos létszámle-
építést jelentett be. A rend-

szerváltáskor még az 1300 fõs
kollektíva azóta 307-re csök-
kent, és ezt tervezik 265 fõre
„lefaragni”. 

Mára elértük azt a szintet,
hogy a munkavállalók leter-
heltsége nem viselhetõ el
hosszabb távon egészségkáro-
sodás nélkül - mondta az el-
nök, majd így folytatta: az el-
múlt 28 év alatt 44 munkatár-
sunk „idõ elõtt” hunyt el. A lét-
számleépítés és ennek követ-
keztében történõ munkakör-
összevonások döntõ többsé-
gében a termelési, így a távfû-
tési és a kapcsolt villamos-
energia-termelési területen
dolgozókat érinti. A szakszer-
vezeti elnök utalt arra, hogy a
munkáltató figyelmét több-
ször felhívták arra a tényre,
hogy a drasztikus létszám-
csökkentés a közüzemi szol-
gáltatások biztonságát is ve-
szélyeztetheti és a tervezett
megtakarítások nem állnak
arányban a kockázatokkal. A
MEH székháza elé azért jöt-
tek, mert ez a hivatal mint „ár-
hatóság” szabja meg a cégek-
nél, így a Budapesti Erõmûnél
is az elismert alkalmazható
költségeket, és tudomásukra
jutott, hogy a hivatalnak az a
véleménye, hogy a megállapí-
tott távhõár nem fedezi az elõ-
állításához szükséges költsé-
geket, a személyi jellegû ki-
adásokat pedig túlzottnak tart-
ja. A munkáltatók többször
megerõsítették, hogy a lét-
számleépítési terveikhez köz-
vetve ösztönzést kaptak az ál-
lami szervek részérõl. Úgy hír-
lik - hallottuk az elõadótól,

hogy a MEH közölte az erõmû
vezetésével: a személyi jellegû
költségeknek csak a 65%-át
tervezi a jövõben elismerni. A
MEH beavatkozása az energe-
tikai cégek személyi jellegû ki-
adásaiba minden erõmûvet
érint, de fõképpen azokat,
amelyek hõtermeléssel is fog-
lalkoznak, mint a BERT - há-
borgott a szónok - majd hang-
súlyozta: A Budapesti Erõmû-
vek Szakszervezete felelõssé-
get érezve a fõváros biztonsá-
gos közüzemi szolgáltatásá-
nak fenntartásában, minden
rendelkezésre álló törvényes
eszközzel meg kívánja akadá-
lyozni az átgondolatlan, külsõ
hatásokra történõ létszámle-
építést, ezért a munkáltató in-
tézkedése ellen szervezte a de-
monstrációt a Magyar Energia
Hivatal elé.

Az EVDSZ tagszakszerveze-
teitõl eljöttek különbözõ esz-
közökkel - kereplõkkel, síppal
- olyan hangos nemtetszésü-
ket fejezték ki az igencsak ha-
tásosan elmondottak után,
hogy a környezõ utcákból né-
zelõdõk jöttek, mondhatni
szimpatizánsok, akik végig-
hallgatták a szónoklatokat.

Busszal jöttek a MEVISZ
tagjai, vezetõjük Medveczki
Zsolt titkár kérte ezt követõen
a mikrofont. Nézzünk vissza
kicsit a 95'-ös privatizációra,
mit ígértek akkor és abból má-
ra mi valósult meg a villamos-
energia-ipari áramszolgálta-
tóknál és az erõmûvekben -
mondta a titkár, majd a sza-
badpiac, az igen! majd megold
mindent és jól mûködik a

rendszer, és ma hol tartunk?
Erõmûveket zárnak be, dolgo-
zókat bocsátanak el és még
nincs vége a folyamatnak! - fi-
gyelmeztetett Medveczki
Zsolt. Ezért össze kell fog-
nunk, egymással szolidáris-
nak kell lennünk, meg kell
mutatni erõnket, érdekérvé-
nyesítõ képességünket - jelen-
tette ki a titkár. 

Tóth István MEVISZ fõbizal-
mi fülsüketítõ decibellel kiál-
totta az éterbe és a nagy épület
felé, a tõle megszokott vehe-
menciával: Ne hagyjuk, hogy
rajtunk spóroljanak, rajtunk,
akik értéket teremtünk, mû-
szakba járunk, egészségkáro-
sodást szenvedünk! Veszély-
ben vannak az energetikai cé-
gek, nemcsak a miénk, a tiéd
is, csak még nem tudod!

Dr. Szilágyi József, az EVDSZ
elnökhelyettese beszédében
utalt a szakszervezet és a
MEH tíz évvel ezelõtti megál-
lapodására, ennek értelmében
egyeztetni szeretnének a
BERT-et érintõ problémák
ügyében is. Utalt a 15 évvel ez-
elõtti helyzetre, arra, hogy a
villamosenergia-ipari létszám
a 2/3-ára csökkent, bizonyta-
lanná váltak a munkahelyek,
szinte élet-halál harcot kell vív-
ni egy-egy bér- és szociális tár-
gyalásnál a szakszervezetek-
nek. Az elnökhelyettes nem-
tetszését fejezte ki a MEH hoz-
záállásával kapcsolatban, va-
gyis azzal, hogy mindent a
profitnak, a jövedelmezõség-
nek vetnek alá, az elvárható
költségeknél erõsen meg akar-
ják faragni a személyi jellegû

kiadásokat. Álljunk ki egy-
másért, együtt erõsebbek
vagyunk! - mondta erõteljes
hangon Szilágyi József.

A MEH elõtti tiltakozás
befejezéseként Nagy Zoltán
Sándor petíciót adott át a
MEH alkalmazottjának az
épület elõtt.

Mivel a tárgyalások a
munkáltatóval nem vezet-
tek eredményre, folytató-
dott a tiltakozó akció május
18-án a Francia Köztársaság
Budapesti Nagykövetsége
elõtt.  

- Kolosváry -
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Az MVM Dolgozóinak
Szakszervezete (MVM
DSZ) május 8-án tartotta
meg tisztségviselõ-válasz-
tó kongresszusát, illetve
taggyûlését. A fõbb pon-
tokban elfogadták az
alapszabály módosítását,
az idei pénzügyi tervet,
megválasztották a vezetõ
tisztségviselõket. Az MVM
DSZ elnöke Gál Rezsõ
EVDSZ elnök lett.

A helyi szakszervezet az
MVM DSZ Alapszabályában
módosítást javasolt a mûkö-
dési terület szélesítése tárgyá-
ban, melyet a képviselõk egy-
hangúlag megszavaztak. Má-
sodik napirendi pontként
megvitatták a célokat, a fel-
adatokat és a programot. A
2012-es évre vonatkozó pénz-
ügyi terv szóbeli kiegészítését
Gál Rezsõ tette meg, aki ki-
emelte, hogy fontos cél a tag-
szervezés helyi szinten, az új
tisztségviselõk érdekvédelmi
témában való képzése, illetve
a fiatal munkavállalók széle-
sebb körû tájékoztatása a kö-
zös érdekekrõl, a munkahelyi
kollektíva összetartozásának
fontosságáról. Ezáltal maga-
sabb szintre emelkedik az ér-

dekérvényesítõ képesség is.
Gál Rezsõ kérdésre válaszolva
hozzátette, hogy a szakszer-
vezeti képzések nagy részét
pályázatok útján sikerül meg-
tartani. A megvitatott pénz-
ügyi terv tartalmazta a tagdí-
jak alakulását, internethoz-
zájárulást, segélyek és az
ajándékok várható összegét, a
rendezvényekre és oktatásra
szánt költségeket. A jelenle-

võk határozatban fogadták el
a pénzügyi tervet.

A március végén tartott
közgyûlésen választott jelölõ
és szavazatszámláló bizottság
tájékoztatott az MVM DSZ
tisztségviselõinek személyére
tett javaslataikról, ezt követõ-
en megválasztották nyílt sza-
vazással a tisztségviselõket.

A megválasztott tisztségvi-
selõk: Gál Rezsõ MVM DSZ

elnök, dr. Fogarasi Attila
MVM DSZ ügyvivõ, Gulyás
Krisztián MVM DSZ ügyvivõ,
Habány György MVM DSZ
ügyvivõ. A Gazdasági Ellenõr-
zõ Bizottság (GEB) tagjai: Dr.
Nagyné Szeberényi Ilona,
Klicsu Zsoltné Szóka Alice,
Egyed Ferenc. A GEB elnökét
a tagok választják meg a ké-
sõbbiekben.

(L.)

Margót aligha kell bemutatni a
forró drót olvasóinak, akik meg-
szokhatták, hogy mindig õszintén
és nyíltan fogalmaz. Most sem ta-
gadta meg önmagát. 

- Figyelemmel kísérte a május else-
jei ünnepségeket és mit szólt a
szakszervezetek követeléseihez?

- Természetesen követtem a szak-
szervezeti megmozdulásokat, akkor
is, ha nem vettem aktívan részt raj-
tuk, az idõ, vagy éppen a távolságok
miatt. Azonosultam azokkal a prob-
lémákkal is, amelyeket felvetettek,
hiszem és tudom, hogy a követelé-
sek egy részét tárgyalásos úton meg
lehet oldani.  

Harc a munkahelyekért 
- Lezajlottak-e már az ÉMÁSZ-nál a
bértárgyalások? Ha igen, milyen
eredménnyel zárultak és elégedett-e? 

- Túl vagyunk a bértárgyalásokon.
Cégünk több-kevesebb sikerrel meg-
próbálta kompenzálni az ala-
csonykeresetûek bércsökkenését.
Régiónkban már ez is nagyon ko-
moly eredménynek mondható, mi-
vel Sárospatak és környéke a mun-
kahelyek megtartásáért harcol elsõ-
sorban. Annak is nagyon örültünk,
hogyha a bérek egy kicsivel is, de
emelkedtek.

- Az üzemi szakszervezet elnöke-
ként milyen új feladatokkal kell
szembenéznie? 

- Szervezetünkre most nagy mun-
ka vár. Az átalakulások kapcsán
meg kell õrizni a munkahelyeket.
Harcolnunk kell, hogy minél keve-
sebb „áldozattal” menjen végbe ez a
folyamat.

- A közelmúltban váratlanul el-
hunyt Kovács Gábor, a sárospataki
régióközpont vezetõje, akinek ön a
titkárnõje volt. Hogyan érintette a
haláleset?

- Kovács Gábor elvesztése nagyon
tragikusan érintett engem és vala-
mennyi kollégámat. Nagyon rendes,
közvetlen fõnök, és mondhatom azt
is, hogy jó barát volt. Családjával és
gyermekeivel továbbra is tartom a
kapcsolatot, próbálok nekik segíteni,
amiben csak lehetséges, de Gábor
pótolhatatlan.

- Hogyan tud együtt dolgozni új fõ-
nökével, Tokár Bélával? 

- Béla volt Gábor helyettese, halá-
la után pedig megbízták a régió irá-
nyításával. Már sok éve együtt dol-
gozunk. Tokár Béla fiatal, agilis em-
ber. Nagyon nagy feladatot kapott
éppen most, amikor átalakulás elõtt
áll az ELMÛ-ÉMÁSZ. Kapcsolatunk
eddig is jó volt, remélem, hogy ez-

után is így marad. Bízom benne,
hogy számít a munkámra. 

Elkezdte az edzéseket 
- Jön a nyár, jönnek a sportnapok.
Újra indul sportlövészetben?

- Természetesen! Már elkezdtem
az edzéseket, hetente egyszer két-
három órát töltök a lõtéren. Tavaly
lecsúsztunk a dobogóról, ahová
most vissza akarunk térni. 

- Miért nem javasolja, hogy ren-
dezzék meg a villamosenergia-ipa-
ri országos sportlövõ találkozót? A
sakk, vagy éppen a vitorlázás min-
tájára!

-  A térségünkben egyre kevesebb
a lövészklub. A miénket is csak kül-
sõ segítséggel tudjuk üzemeltetni. A
fegyverek tárolása, szállítása nagyon
bonyolult feladat és gondolom, hogy
ez máshol is így van. Biztosan nem
véletlen, hogy nincs iparági sportlö-
võ találkozó...

- Most volt a fia eljegyzése. Elárul-
ja, hogyan sikerült az ünnepség? 

- Egyetlen gyermekünk, Gergely
eljegyzése nagyon mélyen érintett.
A menyasszonyát, Ágikát úgy szere-
tem, mintha saját gyermekem lenne.
Nagyon jól sikerült a rendezvény,
örülök, hogy megtalálta az igazit.

Már várom az esküvõt, aztán meg az
unokákat.

Szívesen segít
- Köztudott, hogy kertet mûvel, vi-
rágokkal foglalkozik. Ez hobbi és
testmozgás is egyben?

- A kertészkedés tényleg a hobbim
és testmozgásnak is valóban jó. Van
egy zöldséges kertem, na meg ter-
mészetesen virágos is, ugyanis val-
lom, hogy aki a virágot szereti, rossz
ember nem lehet. A testvéremék
egynyári virágokkal kertészkednek.
Szívesen segítek nekik, különösen
tavasszal, amikor nagy szükségük
van a munkámra, a segítségemre.

- Júniusban rendezik a labdarúgó Euró-
pa-bajnokságot. Megnézi a meccseket? 

- Bevallom õszintén, hogy engem a
kontinensbajnokság nem igen érde-
kel. A focit nem nagyon szeretem, il-
letve akkor igen, ha az émászos fiaink
rúgják a bõrt. Azt elnézném akármed-
dig, a sportnapokon én is szakértõvé
válok a mérkõzéseken. Egyébként pe-
dig egyáltalán nem értek a focihoz.

- Lázba hozza-e már, hogy közeleg jú-
lius vége, a londoni olimpia startja!?

- Ugyanazt mondhatom az ötkari-
kás játékokról, mint a labdarúgó Eb-
rõl. Olyat nem mondhatok, hogy
egyáltalán nem érdekel, de egy jó
könyv azért sokkal jobban leköt. 

Kép és szöveg: Gyõri István

„Szakszervezetünkre nagy munka vár”
Beszélgetés Németh Lászlónéval, a sárospataki régió üszb elnökével

Névjegykártya
Neve: Németh Lászlóné
Munkahelye: ELMÛ-ÉMÁSZ Hálózati
Szolgáltató Kft., Sárospataki Régió  
Beosztása: üzemviteli asszisztens
Iparági múltja: 1980 július 1-én lépett
be
Szakszervezeti funkciója: üszb
elnökként a második ciklusát tölti
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– Vezérigazgató úr! Április 11-én
zajlott le a Társaság közgyûlése.
Mit tudhatunk az ott elfogadott
döntésekrõl?

– A Társaság 2011. évet lezáró évi
rendes közgyûlése a szó klasszikus
értelmében is „rendes” volt, hiszen
az értékelés megállapította, hogy az
üzletpolitikai célkitûzések maradék-
talanul megvalósultak. Külön napi-
rendi pontként szerepelt a 2011. üzle-
ti év lezárása. Ez az igazgatóság be-
számolójából, a felügyelõbizottság je-
lentésébõl, a független könyvvizsgáló
jelentésébõl és végül ezek elfogadásá-
ból állt. Majd sor került a 2012. évi
üzletpolitikai célkitûzések tárgyalá-
sára. Ennek kapcsán két fontos ele-
met kell megemlíteni. Egyik, hogy a
VÉRT közösen a legfõbb részvényes-
sel felülvizsgálja azt a középtávú üz-
leti tervet, amelyet még 2010-ben fo-
gadott el a közgyûlés. Erre azért van
szükség, mivel a terv a maitól eltérõ
piaci körülményekkel számolt és
nem vette figyelembe azt, hogy 2013.
január elsejétõl a szén-dioxid-kibo-
csátás elszámolására vonatkozó jog-
szabályváltozás miatt, más lesz a ke-
reskedelem, ami nagy mértékben be-
folyásolja a versenyképességünket.
További ilyen fontos peremfeltétel az
erõmû szempontjából, hogy beveze-
tik-e hazánkban 2013-ban az ún.
METÁR-rendszert. A rendszer lénye-
ge az, hogy lehetõvé teszi továbbra is
a mezõgazdasági jellegû hulladékok-
nak az erõmûben való felhasználását.
Mivel az erõmû versenypiacra érté-
kesít, nagyon fontos számára a vil-
lamosenergia eladási ára, hiszen idén
jóval kevesebb mennyiség kerülhet
kedvezõ áron értékesítésre a KÁT
megszûnése miatt.

- Jelentõs tételrõl van szó. Miként
alakul az elkövetkezendõ idõszak-
ban a cég sorsa?

- Az erõmû 2014 végén leáll és
megszûnik a villamosenergia-terme-
lés, a bányában megszûnik a szénki-
termelés és a komplexum hõszolgál-
tató szerepét át kell vennie egy idõ-
közben megépítendõ hõszolgáltató
egységnek. 

- Erre miért van szükség?
- Az MVM Vértesi Erõmû ZRt. táv-

fûtési kötelezettséggel rendelkezik

Oroszlány városa és Bokod önkor-
mányzata felé 2020-ig. Intenzív
egyeztetések folynak, milyen módon
felelhet meg ennek a társaság, ha az
erõmû mûködése 2014 végén leáll. Az
építendõ hõszolgáltató üzemrõl idén
szükséges döntést hozni, terveit je-
lenleg készíti az MVM ERBE Zrt.

- Remélhetõleg akkor nem úgy
zajlik majd a leállás, hogy kapuk
bezárva, mindenki megy amerre
lát?

- Az erõmûben dolgozók számára
különbözõ tájékoztatók hangzottak
el részemrõl is, mely legfõképpen a
helyi érdekképviseleti szervezeteken
keresztül történt meg. Az idei bértár-
gyalásokat követõen a szélesebb
munkavállalói állománynak is tar-
tunk fórumot. Minden esetben el-
mondom, hogy az erõmû és a bánya
mûködése 2014. év végéig biztosított,
így a munkahelyek is. Ezt követõen a
fennmaradó valós tevékenységhez
kell a feltételeket megteremteni, hogy
fenntartható pályán maradjon a mû-
ködés, bármilyen más támogatás nél-
kül. Ne legyen ismét szükség beavat-
kozásra a tulajdonos részérõl, ahogy
ez az MVM Magyar Villamos Mûvek
Zrt. által folyósított kölcsön formájá-
ban korábban megtörtént. A hitelállo-
mány csökkentéséhez szigorú gaz-
dálkodás és hatékonyabb mûködés
megvalósítása szükséges. Véghez kell
vinni a leállás utáni rekultivációs fel-
adatokat mindkét üzem esetében.
Több éves munkát jelent a bányagé-
pek kimentése és értékesítése, a vá-
gatok felhagyása, illetve az erõmû te-
rületén is jelentõs, a 186 hektáros
zagytározó helyreállítása.

- Milyen lehetõségek adottak a fenn-
tarthatóság megvalósításához?

- Mivel a VÉRT versenyképessége
nem a legjobb, ennek kiküszöbölésé-
re Magyarország Kormánya 2010-ben
határozatot hozott az úgynevezett
szénipari átalakítás támogatására,
népszerû nevén ez a szénfillér. Ez a
rendelet akkor emelkedik jogerõre,
ha uniós keretek között is elfogadás-
ra talál versenyjogi és egyéb szem-
pontból. Zöld lámpa esetén visszame-
nõleg 2011-re és a 2012-2014-es évek-
re kap az erõmû szénfillér támoga-
tást. A villanyszámlán ez a „szénipari

szerkezetátalakítás tétele”, melybõl
képzõdõ forrás támogatja a nem nye-
reségesen mûködõ bánya-erõmû in-
tegrációkat. Így biztosítható az erõ-
mû gazdasági kiegyensúlyozása,
együttesen a takarékos költség-gaz-
dálkodással. 

- Ezen túljutva hogyan tovább?
- A tulajdonos gondolkodik a telep-

hely további hasznosításán abból a
megfontolásból is, hogy a cégnél dol-
gozók egy része számára további
munkalehetõséget lehessen biztosí-
tani. Az MVM Magyar Villamos Mû-
vek Zrt. 100%-os állami tulajdonú
társaságcsoport, felelõsséggel alakít-
ja stratégiáját. Olyan optimális meg-
oldást keresünk, mely üzleti szem-
pontból is megáll és biztosítja, hogy
ne támogatással kelljen fenntartani a
térségi munkaerõ foglalkoztatását.
Az MVM számára ez több egymással
szorosan összefüggõ feladatot hatá-
roz meg.

Összefoglalva tehát, az elsõ az
energiatermelés biztosítása 2014-ig,
emellett a VÉRT távfûtési kötelezett-
ségének teljesítése 2020-ig, illetve a
bányászat és energiatermelés felha-
gyása utáni rekultivációs feladatok, -
nagyjából egy évtizedes intervallum.
Végül, amelyrõl még csak érintõlege-
sen tudok nyilatkozni, a telephely-
nek, mint ipari területnek a további
hasznosítására hozandó döntések. 

- Miként érzékelhetõ a dolgozók vé-
leménye, hangulata?

- A VÉRT tájékoztatási rendszere
hasonló más vállalatokéhoz, de a
közvetlen tájékoztatás erõsen jelen
van, ez szükséges is. Elmondhatom,
kiegyensúlyozott kapcsolatban állok
az érdekvédelmi szervezetekkel, az
OBDSZ-szel és a DUVISZ-szal, az
üzemi tanáccsal. A képviselõkkel tár-
gyalva megismertem az állásponto-
kat, miként gondolkodnak a munka-
vállalók, milyen kérdéseik vannak.
Véleményem szerint tárgyszerû és ki-
egyensúlyozott kommunikáció ala-
kult ki, különös tekintettel a felek köl-
csönös tájékoztatására. Az említett
szervezetek plénumain személyesen
is jelen vagyok, minden esetben
igyekszem a pontos tájékoztatásra,
hiszen õk viszik tovább a híreket a
dolgozókhoz. 

- Vezérigazgató úr! Komoly felada-
tokat vállalt idén január 7-én. Ön-
rõl elmondható, hogy szembenéz a
problémákkal inkább, mint kike-
rülné õket?

- A probléma olyan, ha nem oldja
meg az ember azonnal, csak halmo-
zódik, magától megszûnni nem fog.
Ezért kell minél hamarabb ésszerû-
en, szakszerûen, kitartással hozzá-
látni a megoldáskereséshez. Csak ez
az út járható.

Lóczy E.

„„CCssaakk  eeggyy  úútt  jjáárrhhaattóó::
sszzeemmbbeennéézznnii  aa  pprroobblléémmáávvaall””

Kovács András Zoltán a Budapesti Mûszaki Egyetem Villamosmérnöki Karán vég-
zett, mint okleveles villamosmérnök. Ezt követõen 1980 júliusától 2010 október ele-
jéig a Paksi Atomerõmûnél dolgozott mint fõmérnök, mûszaki vezérigazgató-helyet-
tes, mûszaki igazgató, projektvezetõ, fõszakértõ – többek között. Az MVM Magyar
Villamos Mûvek Zrt.-hez 2010-ben került termelési fõtanácsadó munkakörbe. Kü-
lönbözõ megbízásokban végzett feladatokat, mint a Kárpát Energo ZRt. igazgatósá-
gának elnöke, a Mátrai Villamos Mûvek Termelõ Zrt. felügyelõbizottságának tagja,
az MVM GTER ZRt. felügyelõbizottság elnöke. 
2012. január 7-tõl az MVM Vértesi Erõmû ZRt. vezérigazgatója. Kovács András Zol-
tán munkájának legnagyobb szakmai hátterét az atomerõmûben töltött három évti-
zed adja. Elmondása szerint az itt eltöltött idõ alapos képzés, hiszen a nukleáris biz-
tonság felelõssége olyan követelményeket támaszt mind a munkavállalókkal, mind a
vezetõkkel szemben, mely idõtálló, fegyelmezett és következetes magatartást igé-
nyel. Paksra a véletlen vezérelte, hiszen a meg nem épült bicskei hõerõmûbe ké-
szült még az egyetemen. Irányítása mellett jött létre az atomerõmû villamos szakte-
rületének korszerû, minõségügyi elveken alapuló karbantartási rendszere.
Lakóhelye még mindig az „atomváros”, de vállalta az ingázó életmódot az általa el-
nevezett háromszögben: Paks-Oroszlány-Budapest. Számára az utazás nem jelent
problémát, sõt úgy tartja, az idõ haladtával az embernek egyre kevesebb alvásra
van szüksége, a szellemi frissesség megõrzéséhez terhelésre van szükség. Ha ez
nem történik meg, a kor elõrehaladtával egyre messzebb kerülhetünk attól a szelle-
mi állapottól, melyhez egészen fiatal korunkban hozzászoktunk. Kovács András Zol-
tán társadalmi tisztségei közé tartozik a Tolna megyei Mérnöki Kamara felügyelõbi-
zottságának tagsága, a Magyar Elektrotechnikai Egyesület fõtitkári feladatköre
2006-tól.
A számos tevékenység mellett a még maradó szabadidõ eltöltése a család hétvégi
házához kötõdik leginkább. A sportok közül a vitorlázás áll a legközelebb hozzá, öt
évig volt a paksi vitorlás klub vezetõje. A gyógyvizes helyek közül Hévíz a kedvelt a
családban, és mindig igyekeznek olyan szállást keresni, ahol kirándulási, túrázási le-
hetõség is van. 

Az Országos Atomenergia Hivatal (OAH)
Szakmai Napot rendezett május 3-án a Buda-
pesti Mûszaki és Gazdaságtudományi Egye-
temen az érdeklõdõk tájékoztatására a
fukusimai baleset tanulságait figyelembe ve-
võ Célzott Biztonsági Felülvizsgálatról. Az
Európa-szerte és a Paksi Atomerõmûben is
lefolytatott vizsgálatokról tájékoztattak a
paksi felülvizsgálat végzõi és a nemzetközi
felülvizsgálatokban résztvevõk. A Nukleáris
Újságíró Akadémia tagjait Komornik Ferenc
elnök kísérte a szakmai napra. 

A stressz teszt - a célzott biztonsági felülvizsgá-
lat - elvégzésére azért volt szükség, mert az Eu-
rópa Tanács javaslatára az uniós államok vállal-
ták, hogy a mûködõ atomerõmûveket célzott és
egységes felülvizsgálatnak vetik alá. A magyar
fél jelentésében szerepel, hogy a Paksi Atomerõ-

mû rendkívül jól vizsgázott, mivel a legutolsó
idõszakos biztonsági felülvizsgálat alapján és az
üzemidõ hosszabbításra való felkészülési prog-
ram keretében is több olyan módosítást hajtott
végre, amely a stressz tesztet meg is elõzte. 

A Szakmai Napon a Célzott Biztonsági Felül-
vizsgálat (CBF) nemzetközi munkájáról Rónaky
József, az OAH fõigazgatója beszélt, majd rész-
letes elõadások hangzottak el a CBF-rõl a Paksi
Atomerõmûvet érintõen. Tájékoztatók hangzot-
tak el a stressz teszt tanulságairól, eredményei-
rõl - külsõ veszélyek értékelése, a villamosener-
gia-ellátás és végsõ hõelnyelõ tartós elvesztése,
súlyosbaleset-kezelés, baleset-elhárítás.

A stressz tesztek elvégzésétõl azt várják,
hogy megállapítható legyen egy, a fukusimaihoz
hasonló baleset bekövetkezésének esélye, illetve
mit lehet tenni ennek csökkentése érdekében.

lyv - 

A nemzetközi szervezet május 3-án, a sajtószabadság vi-
lágnapján adta át Eynulla Fatullayev azerbajdzsáni új-
ságírónak és emberi jogi aktivistának a 2012-es Guiller-
mo Cano World Press Freedom díjat. Az újságírót egy
független nemzetközi zsûri jelölte, melynek tagja volt
Haraszti Miklós, az EBESZ volt sajtószabadság-biztosa is. 

A 35 éves Eynulla Fatullayev az orosz nyelvû Realny Azer-
baijan hetilap és az azeri nyelvû Gundalik Azarbaycan na-
pilap volt alapító-fõszerkesztõje. Az indoklás szerint karri-
erje során szakadatlanul felszólalt a sajtószabadság és a vé-
leménynyilvánítás szabadsága mellett. 2007-ben bebörtö-
nözték és csak tavaly bocsátották szabadon, szabadulása
után pedig 2011 júliusában megalapította a „Public Union
for Human Rights” nevû civil jogvédõ szervezetet. 

A díjazottakat egy háromévente cserélõdõ zsûri választ-
ja ki, az Eynulla Fatullayevet kiválasztó testület tagjai között
ott volt Diane Senghor (a zsûri elnöke, a Panos Institute
igazgatója), Alexandra Föderl-Schmid (a Der Standard fõ-

szerkesztõje), Haraszti Miklós (volt sajtószabadság-biztos,
EBESZ), Steven Gan (a Malaysiakini.com fõszerkesztõje),
Rana Sabbagh (az Arab Reporters for Investigative Journal-
ism (ARIJ) igazgatója) is.

A Guillermo Cano-díj
A UNESCO Guillermo Cano World Press Freedom díjat 1997-ben
alapította meg a nemzetközi szervezet, és évente adják át a sajtó-
szabadság világnapján egy-egy olyan személyiségnek vagy szerve-
zetnek, amely küzd a véleménynyilvánítás szabadságáért, akár az
életük kockáztatása árán is. A szervezet eddig a következõ szemé-
lyeket díjazta: Ahmad Zeidabadi (Irán, 2011), Mónica González
Mujica (Chile, 2010), Lasantha Wickrematunge (Sri Lanka, 2009),
Lydia Cacho (Mexikó, 2008), Anna Politkovskaya (Oroszország,
2007), May Chidiac (Libanon, 2006), Cheng Yizhong, (Kína, 2005),
Raúl Rivero (Kuba, 2004), Amira Hass (Izrael, 2003), Geoffrey
Nyarota (Zimbabwe, 2002), U Win Tin (Mianmar, 2001), Nizar
Nayyouf (Szíria, 2000), Jesus Blancornelas (Mexikó, 1999), Christi-
na Anyanwu (Nigéria, 1998), Gao Yu (Kína, 1997). 

Azeri újságíró kapta 
az UNESCO Sajtószabadság-díját AA  ssttrreesssszz  tteesszztt

Hazánk egyik legrégebbi hõerõmûvének és egyetlen még mûkö-
dõ mélymûvelésû bányájának az utóbbi években sok gonddal
kellett megküzdenie. Az MVM, a Vértesi Erõmû ZRt. (VÉRT) tulaj-
donosa, mûködtetõje, vezetõi nehéz döntésekkel teli hónapok
után a tavalyi évben jelentette be a munkavállalók és a nyilvá-
nosság felé, hogy a cég ellen indított csõdeljárás megszûnt. Az
áldozatos munkának még koránt sincs vége. 
Kovács András Zoltán, a Vértesi Erõmû vezérigazgatója tájékoz-
tat az áprilisban lezajlott közgyûlésen hozott határozatokról, a
bánya-erõmû komplexum további tevékenységérõl, az elkötele-
zettségekrõl és a régióban felvállalt felelõsségrõl. 

Kovács András Zoltán vezérigazgató. Eddig mindig bizonyított



A KIINDULÁSI PONT
Az energiastratégia alapján a hatékonyság növelése a megúju-
ló energia és az atomenergia alkalmazásával körvonalazódik
hosszú távon - hangsúlyozta Kovács Pál, a Nemzeti Fejlesztési
Minisztérium klíma- és energiaügyekért felelõs államtitkára má-
jus 11-én a Megoldások a zöldenergia-beruházások területén Kö-
zép- és Kelet-Európában címû tanulmány bemutatóján, Buda-
pesten. A kutatás elkészítésének ötlete 2011 októberében, a Lon-
donban megrendezett Low Carbon Finance Forumon merült fel
Gregory Baker, az Egyesült Királyság energiaügyi államtitkára
és Fellegi Tamás akkori fejlesztési miniszter találkozóján. Az
University of Cambridge Programme for Sustainablity Leader-
ship (CPSL) vezetésével készült tanulmány Bulgáriában, Cseh-
országban, Magyarországon és Romániában vizsgálja a megúju-
ló energiahordozókban rejlõ lehetõségeket. (Forrás: MTI)

KISZÁLL A MOL
Hernádi Zsolt MOL vezérigazgató április 26-án bejelentette,
hogy Társaságuk kiszáll a Nabucco projektbõl és errõl egyeztetett
a kabinettel is. A MOL Nyrt. nem tartja fenntarthatónak a jelenle-
gi, 2004 júniusában létrejött Nabucco projektvállalat (Nabucco
Gas Pipeline International GmbH - NIC) további finanszírozását,
s ennek megfelelõen a projektvállalat 2012. évi költségvetését sem
hagyja jóvá. Az Európai Bizottság energiaügyi biztosa, Günter
Oettinger szóvivõje korábban azt nyilatkozta, hogy a MOL esetle-
ges kiszállása a projektbõl nem feltétlenül negatív fejlemény, ha
sikerül találni egy újabb, tõkeerõs partnert.

CERN@WIGNER
Európa legnagyobb adatátviteli kapacitással rendelkezõ adat-
központja, a CERN@WIGNER beruházást május 4-i sajtótájé-
koztatóján Magyarország egyik legkiemelkedõbb, huszonegye-
dik századi projektjének nevezte Németh Lászlóné nemzeti fej-
lesztési miniszter. Az összesen mintegy 50 milliárd forint értékû
informatikai, hálózati, fõként a tudományos munkát és kutatást
támogató projekt azért Magyarországon valósul meg, mert a
Magyar Tudományos Akadémia Wigner Fizikai Kutatóközpont-
ja a Nemzeti Fejlesztési Minisztérium támogatásával sikeresen
pályázott az Európai Nukleáris Kutatási Szervezet (CERN) nem-
zetközi tenderén. A kezdetben másodpercenként 100, majd ké-
sõbb 400 gigabyte sávszélességû hálózati összeköttetést nyújtó
központnak 2013. január 1-jén már mûködnie kell. A hálózat és
a központ például 4 millió könyv tartalmát 25 perc alatt képes
továbbítani, és a már induló 100 gigabyte-os sávszélesség is na-
gyobb, mint amennyi a magyar internetforgalom lebonyolításá-
hoz szükséges.

UCG-TECHNOLÓGIA A MECSEKBEN (?)
Az UCG-technológia lényege a gyengébb minõségû szén föld
alatti bányákban való elgázosítása. Külszínrõl mélyített fúrások-
kal felderítik a szénvagyon elhelyezkedését, nagyságát, majd
ugyancsak mélyfúrásokon keresztül gõzt és oxigént juttatnak a
mélybe a szén hevítésére. Az így keletkezõ légnemû fûtõanyag
csõvezetéken jön a felszínre. Az 1868-ban született elsõ ötlet Carl
Wilhelm Siemens nevéhez fûzõdik. Az UCG-technológián alapu-
ló projektek azonban csúsztak, illetve azokat felfüggesztették az
olcsóbb és nagyobb mennyiségben rendelkezésre álló energiahor-
dozók miatt.
Mindezek ismeretében ajánlatos értékelni azt, hogy jelentõs szén-
gázpotenciálról és kitermelési lehetõségrõl számol be az ausztrál
Wildhorse Energy megvalósíthatósági tanulmánya a mecseki
szénmezõk föld alatti elgázosítási lehetõségeirõl. A tanulmány
egy összesen 400 megawatt feletti kapacitású projekt megalapo-
zását szolgálja, amelynek elsõ lépcsõje egy 130 megawatt kapaci-
tású bemutató üzem lenne, illetve erre települõ 61 megawattos
kombinált ciklusú gázerõmû. A társaság úgy számol, hogy mind-
két egység 2014 negyedik negyedévben kezdheti meg mûködését. 
A Wildhorse a mecseki urán iránt is érdeklõdik, 2012 elején
együttmûködési megállapodást kötött a magyar, állami tulajdonú
Mecsek-Öko Zrt. és Mecsekérc Zrt.-vel a mecseki uránbányászat
beindítása érdekében.

KLÍMAVÉDELMI OSCAR
Az 1990-ben alakult Európai Klímaszövetség, mely 18 európai
országból több mint 1600 város, település, civil szervezet
együttmûködésén alapul, az idén ötödik alkalommal tüntette ki
települések és közösségi hálózatok legjobb klímavédelmi pro-
jektjeit. Idén kilenc európai ország - köztük Magyarország - ösz-
szesen húsz projektje kapott klímavédelmi Oscar-díjnak is neve-
zett elismerést. A klímastratégiáért és az éghajlatvédelmi beru-
házásokért odaítélt nemzetközi elismerést két magyar város,
Veszprém és Mórahalom kapta 

CSÕDÖT JELENTETT
Csõdvédelmet kért a Liget Bioenergia Mûvek Kft., a szokolyi
bioerõmû fõtulajdonosa. Magyarország elsõ zöldmezõs beruhá-
zásában épült erõmûvet - melynek résztulajdonosa a japán To-
hoku Epko áramszolgáltató cég - 2009-ben adták át a Szabolcs-
Szatmár-Bereg megyei Szakolyon. A 14 milliárd forintba került
beruházást az MFB és a K and H Bank finanszírozta.

ENERGIAPOLITIKAI HÉTFÕ ESTÉK
Energiapolitikai Hétfõ Esték következõ, június 11-i elõadását
dr. Reményi Károly tartja Ki fizeti a révészt? Avagy mese a
CO2-rõl címmel, 17 órai kezdettel a Budapest V., Veres Pálné
utca 10 szám alatt, az I. emeleti helyiségben. A rendezvényre a
téma iránt érdeklõdõket hívja és várja az Energiapolitika 2000
Társulat.
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Történetének egyik legsikeresebb
évét zárta az MVM Magyar Villamos
Mûvek Zrt. és az általa irányított tár-
saságcsoport, annak ellenére, hogy
az energetikai iparágat világszerte
recesszió sújtja. Az MVM Csoport a
tavalyinál mintegy 100 milliárd fo-
rinttal magasabb, közel 650 milliárd
forintos konszolidált árbevétel mel-
lett a tavalyinál kétharmadával jobb,
61 milliárd forintadózás elõtti ered-
ményt ért el. A tulajdonosok jóvá-
hagyták a társaságcsoport tavaly
meghirdetett stratégiájának idei fel-
adatait és terveit, valamint határoz-
tak arról, hogy a paksi atomerõmû
bõvítésérõl való felelõs döntést elõ-
készítõ Lévai Projekt júniustól önál-
ló tagvállalatként mûködjön tovább.

Az elfogadott éves beszámoló szerint a
társaságcsoport konszolidált adózás
elõtti eredménye 67 százalékkal bõ-
vült, adózott eredménye - a tervet 1,6
milliárd forinttal túlteljesítve - 45,9
milliárd forint, az elõzõ évi több mint
kétszerese volt. A közgyûlés döntése
értelmében az MVM Zrt. részvényen-
ként 400 forint, összesen 10,02 milli-
árd forint osztalékot fizet, vagyis eny-
nyivel járul hozzá a költségvetés bevé-
teleihez. Az adózott eredmény fennma-
radó része eredménytartalékba kerül,
azt az MVM Zrt. a tervezett fejlesztések
finanszírozására fordíthatja.

„Bizonyított az MVM Csoport tavaly
bemutatott új stratégiája: túlteljesítet-
tük az egyébként is ambiciózus terve-

inket, és az MVM történetének egyik
legsikeresebb, legeredményesebb évét
zártuk.” - mondta Baji Csaba, az MVM
Magyar Villamos Mûvek Zrt. elnök-ve-
zérigazgatója. „Új stratégiánk, új üzleti
modellünk a fenntartható növekedést
állítja a középpontba, elsõsorban meg-
lévõ eszközállományunk hatékony mû-
ködtetésén és a tevékenységünkhöz or-
ganikusan illeszkedõ új piaci lehetõsé-
gek kihasználásán keresztül. A társa-
ságcsoport 2011. évi árbevétele közel
100 milliárd forinttal haladta meg a ta-
valyi évét, adózott eredménye több
mint kétszeresére nõtt. Az MVM Cso-
port forgóeszköz-állománya közel ne-
gyedével, több mint 250 milliárd forint-
ra bõvült. A Társaságcsoport javuló jö-
vedelmezõségének köszönhetõen ha-
tékonyan tudja támogatni a Nemzeti
Energiastratégia végrehajtását."

Az MVM Csoport 2011-ben bemuta-
tott középtávú stratégiája három alap-
vetõ pillérre épül: a társaságcsoport
versenyképességének növelésére, a
mûködési kiválóságra, a hatékonyság
növelésére, valamint az értékteremtõ
növekedésre. A holdingközpont irányí-
tásával a tagvállalatok jelentõs lépése-
ket tettek ezek idõarányos teljesítésére.
A társaságcsoport a közelmúltban ala-
pított új leányvállalataival megjelent
olyan, alaptevékenységéhez szervesen
illeszkedõ, az MVM Csoport meglévõ
eszközeit és szaktudását hatékonyan
kiaknázó területeken is, mint a távköz-
lési infrastruktúra mûködtetése vagy a
gázszállító-vezeték építés elõkészítése.

A csoport távközlési leányvállalata, az
MVM NET Zrt. vette át az Elektronikus
Kormányzati Gerinchálózat üzemelte-
tését, míg a Magyar Gáz Tranzit ZRt.
irányítja majd a regionális ellátásbiz-
tonságot erõsítõ Magyar-Szlovák Ösz-
szekötõ Földgázszállító Vezeték hazai
szakaszának megépítését. Folyamat-
ban van a társaságcsoport belépése a
Déli Áramlat földgázszállító projektbe,
és jó ütemben halad a földgázszállítási
útvonalhálózatot tovább diverzifikáló
AGRI projekt elõkészítése is.

A közgyûlés jóváhagyta a 2012. évre
vonatkozó aktualizált üzleti tervet: a
társaságcsoport árbevétele az elõrejel-
zés szerint az idén közel 15 százalék-
kal nõ.

A közgyûlés határozott egy új leány-
vállalat alapításáról is: az atomerõmû
tervezett bõvítését elõkészítõ Lévai
Projekt feladatait önálló társaság, az
MVM Paks II. Atomerõmû Fejlesztõ
Zrt. viszi tovább. A júniusban megala-
kuló leányvállalat folytatja majd az új
atomerõmûvi blokkokhoz kapcsolódó
elemzõ, tervezõ, döntés-elõkészítõ és
engedélyeztetési munkát. Az MVM
Paks II. Zrt. feladata lesz, hogy a beru-
házás minden lényeges aspektusát
megvizsgálja annak érdekében, hogy a
részletes tanulmányok, értékelések
alapján felelõs döntés születhessen az
új paksi blokk(ok) megépítésének - a
Nemzeti Energiastratégiában is szerep-
lõ - tervérõl.

2012-05-09

Április 20-án, pénteken került sor a MAVIR immár ne-
gyedik alkalommal szervezett nyugdíjas találkozójára.
A székház Jedlik termében rendezett eseményen részt
vett a Társaság kétszáz vidéki és budapesti meghívott-
ja közül 140 nyugdíjas, illetve a Villamosenergia-ipari
Rendszerirányító és Üzemeltetõ Szakszervezetének
(VIRÜSZ) valamint a MAVIR ZRt. Üzemi Tanácsának el-
nökei, Károly Imre és Balogh István urak. 

A szép tavaszi napra kitû-
zött, délben kezdõdõ és
délután 3 óráig tartó ren-
dezvényen a régi munka-
társak találkozhattak a
még aktív állományban
lévõ kollégáikkal, meg-
nézték a MAVIR tavalyi
történéseirõl készített
kisfilmet, majd meghall-
gatták Bertalan Zsolt ve-
zérigazgató úr évössze-
foglalóját. 

Az elsõ számú vezetõvel
történõ pezsgõs koccin-
tást egy igazán bõséges
és finom ebéd követte,
amelyet egymás közti be-
szélgetés és a HUPX ZRt.
tevékenységét bemutató
dr. Vajta Mátyás,
piacfelütgyeleti és admi-
nisztratív vezetõ szavai
zárták.

Kiemelkedõen sikeres 
évet zárt az MVM Csoport
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Bertalan Zsolt vezérigazgató a Társaság elmúlt évi
eseményeirõl beszélt

A régi kollégákat
Iványi Krisztina
kommunikációs
vezetõ köszöntötte

A vendéglátást és a
találkozó ajándékát
mindenki nagyon
köszönte
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Az E.ON EnergiaKaland
elnevezésû energia-okta-
tási programja nem keve-
sebbre törekszik, mint
hogy segítsen létrehozni
egy energiatudatos, ener-
giaügyekben járatos nem-
zedéket. 

„Az energia kiemelt érték:
megjelenik életünk minden te-
rületén, sokszor mégis csak a
hiánya esetén értékeljük iga-
zán. Erre az értékre és a fele-
lõs energiafelhasználásra hív-
juk fel a diákok, tanáraik és
reményeink szerint szüleik fi-
gyelmét is negyedik éve az
EnergiaKaland oktatási prog-
ramunkkal" - mondta
Jamniczky Zsolt, az E.ON
Hungária vezérigazgató-he-
lyettese, az óvodásoknak szó-
ló program ünnepélyes bemu-
tatóján. „Idén pedig - legna-
gyobb örömünkre - elindíthat-
juk a program óvodásoknak
szóló modulját is.”

A 2008-ban indult Ener-
giaKaland oktatási programot
szerte az országban több
mint 550 általános és közép-
iskolában tanítják, és sok
ezer diákot elért már a tan-
anyag. A program sikerén fel-
buzdulva, a visszajelzések
alapján fogalmazódott meg az
ötlet, hogy az eredetileg 6-18
év közötti korosztálynak szó-
ló pedagógiai programot to-
vább bõvítsék. A játékos pe-
dagógiai anyag óvodapedagó-
gusok segítségével elkészült,
így immár az óvodások is
megismerkedhetnek az ener-
gia fogalmával és annak hasz-
nálatával.

A mai gyermekek a techni-
kai vívmányoknak köszönhe-
tõen sokkal tájékozottabbak,
mint elõdeik. Információbõ-
séggel küzdenek, életkoruk-
ból adódóan azonban nem
mindent értenek meg. Ilyen-
kor fontos a felnõtt jelenléte,
aki szelektál a lényeges és a
gyermek számára még nem
érthetõ dolgok közül. „A gyer-
mekek sok mindent megérte-
nek, megtaníthatjuk õket nyi-
tott szemmel járni a világban,
de nagyon fontos, hogy hite-
les, számukra felfogható ma-
gyarázatot kapjanak minden
kérdésükre. A környezettuda-
tosság pedig éppen ebben az
idõszakban alapozható meg:
folyamatos és következetes
nevelõmunkával, értékrend
teremtéssel” - mondja Bá-
torfiné Jeles Anna, óvodape-
dagógus, a program szakmai
felelõse.

Fontos tehát a legfogéko-
nyabb korban, a gyermeki kí-
váncsiságra építve, játékosan

megismertetni a kisgyerme-
keket az energia fogalmával,
biztos és gazdaságos felhasz-
nálásával. Erre a tudáshal-
mazra építkezve alakították ki
az óvodapedagógusok és az
E.ON szakemberei az óvodai
programot. A játékos program
célja, hogy az apróságok
megismerjék az energiahor-
dozókat, az energiafogyasztó-
kat és azok használatát. Ezek
a játékok nemcsak lekötik a
gyerekek figyelmét és szóra-
koztatva oktatnak, de megala-
pozzák és elõkészítik a gyer-
mekekben az energiatakaré-
kossághoz szükséges kompe-
tenciákat már az iskolakezdés
elõtt. „Nagy felelõsség, hogy
hogyan szocializáljuk a gyer-
mekeket, mert az egész éle-
tükre és környezetükre is ki-
hat” – tette hozzá Jamniczky
Zsolt.

A szakértõk a pedagógiai
programcsomag összeállítá-
sakor a korosztály legfonto-
sabb sajátságai mentén alakí-

tották ki a játszva tanító anya-
got. Hiszen az 5-6 évesek
nem írnak és olvasnak, így
számukra képeken, játéko-
kon keresztül mûködõ „tan-
anyagot” állítottak össze a
szakemberek. A munkát egy
szakértõi csoport felügyelte,
és Bátorfiné Jeles Anna veze-
tésével két budapesti óvoda, a
XI. kerületi Pitypang és a
szintén XI. kerületi Cseperedõ
óvodák vezetõi és két óvoda-
pedagógusa vettek részt a ki-
dolgozásban. 

A játékok nyomtatott és on-
line formában is elérhetõek. 

„Számunkra fontos volt az
is, hogy az elkészült játékok
és programok pontosan illesz-
kedjenek az országos Óvodai
Alapprogramhoz. Az így alko-
tott kártyák, a gyerekek fi-
nomkéz-mozgását elõsegítõ
és fejlesztõ labirintus játékok,
képkártya párosító játékok és
a memóriakártyák egyszerû-
ek, színesek és rengeteg tu-
dásanyagot hordoznak ma-
gukban” - mondja dr. Havas
Péter, a program egyik szak-
értõje.

A játékok kipróbálásában
nagycsoportos gyermekek
vettek részt. A program az or-
szág bármely óvodájában, a
gyermekek egyéni fejlettség-
éhez igazítva a helyi körül-
ményekhez alkalmazkodva
használható, de akár otthon,
szülõi segítséggel interneten
is játszható. Az E.ON a tan-
anyag terjesztéséhez pedagó-
giai képzéseket is tervez.
További információ:
www.energiakaland.hu
laura.szanyi@eon-hungaria.com

Csodaszép reggelre ébredt Paks 2012. május 1-jén.
Az ASE sporttelepén már hajnalban megkezdõdött a
szorgos munka, kezdetét vette az MVM Paksi Atom-
erõmû Zrt. majális-rendezvénye.

Kinyíltak a sporttelep kapui, és a fõzõversenyre beneve-
zettek elkezdték a kijelölt helyeken a sátrak felállítását,
átvették a fõzéshez a nyersanyagokat. Ez évben 38 csa-
pat, 1549 fõvel nevezett be a fõzõversenyre. A nevezõk
között 12 olyan csapat is volt, amely vegyespörköltet és
kakaspörköltet is készített.

Már második éve készétel igénylésére is lehetõség
nyílt, így azok a munkavállalók és családtagjaik is ven-
déglátásban részesültek, akik olyan szervezeteknél dol-
goznak, amelyek nem neveztek be a fõzõversenyre. Õk
csülkös bableves és bécsi virsli közül választhattak.
Összesen 850 fõ kért készételt.

A nap ünnepi eseményét az MVM Paksi Atomerõmû
Zrt. által alapított munkáltatói díjak, kitüntetések átadá-
sa jelentette. 76 fõ vehetett át elismerést. Az Atomerõmû
Kiváló Karbantartója díjban 10 fõ, az Atomerõmû Kiváló
Üzemeltetõje díjban 21 fõ részesült, az Igazgatósági Ní-
vódíjat 45 fõ részére adták át. A vezérigazgatói köszön-
tõ után a díjazottak a szakterületi igazgatók gratulációját
fogadták, majd a kitüntetések átadása pezsgõs koccin-
tással zárult. 

A szabadtéri fõzõversenyen résztvevõ csapatok közül
az üzemirányítási osztály vitte el az elsõ két helyezést
vegyes és kakaspörkölt kategóriában, a harmadik helye-
zést az üzemviteli osztály vegyes pörköltje nyerte el. 

A 2012. évi majális kulturális mûsorának szervezését
a jóléti osztály vállalta magára. Olyan programkínálatot
állítottak össze, amely mindenki érdeklõdési körét kielé-
gíthette. A Roger Schilling Fúvószenekar zenés invitálás-
sal buzdította a csapatokat. A nap folyamán a Bartina
Zenekar népdalokkal, gyerekdalokkal és mulatós össze-
állítással szórakoztatta a közönséget. Fellépett a Szagga-
tó Zenekar, a Proinform Musical Stúdió, Feke Pál szín-
mûvész, a Csillag Show Táncegyüttes, a Paksi Harmoni-
ka Együttes és a Tûzvirág Táncegyüttes. Az ASE látvá-
nyos dzsúdóbemutatót tartott, melynek fõszereplõi Ko-
vács Antal olimpiai bajnokunk mellett Bor Barna és
Csoknyai László voltak, akik a londoni olimpiára már
kvótát szereztek. A rendezvény a United együttes kon-
certjével zárult. A kulturális programok mellett számos
gyermek-, kézmûves- és sportprogram is várta a majális-
ra látogatókat. 

A jó programok és a csodálatos idõjárás nagyon sok
látogatót csalt ki a rendezvényre. A munkavállalók és
családtagjaik ismerõseik, kollégáik körében kellemes
hangulatban, vidáman töltötték a napot. 

Angyalné

EEnneerrggiiaaKKaallaanndd  óóvvooddáássookknnaakk Nem lehet
elég korán

kezdeni

EnergiaKaland oktatási program
Az EnergiaKaland program és a kapcsolódó internetes okta-
tási portál, a www.energiakaland.hu 5-tõl 18 éves korig kí-
nál diákok és tanáraik számára energiával kapcsolatos is-
meretanyagot. Az EnergiaKaland tananyagai és feladatai a
Nemzeti Alaptanterv, valamint az Óvodai Alapprogram kö-
vetelményeinek megfelelõen az egységes természettudomá-
nyos oktatás alapelveivel összhangban készültek.
A program célja, hogy a gyerekek játékos formában ismer-
kedjenek meg az energia izgalmas világával, az energiater-
meléssel, a felhasználással és az energiatakarékosság fon-
tosságával. A program célja másodsorban pedig az, hogy se-
gítsen a pedagógusoknak abban, hogy a diákjaikban kiala-
kítsák az energiatudatosságot, bõvítsék az energiával kap-
csolatos tudást és fejlesszék az ezzel kapcsolatos kompeten-
ciákat. 
Öt korosztálynak öt különbözõ csomagot kínál az
EnergiaKaland: míg az egészen kicsik az óvodában és az
otthonaikon keresztül, addig a nagyobbak akár a bolygónk
energiaellátásának megismerésével fejleszthetik tudásukat.
A program ingyenes, a tananyagok elérhetõek mind az
www.energiakaland.hu honlapon, mind offline (dvd), mind
nyomtatott formában. 
Az EnergiaKalandot szerte az országban több mint 550 álta-
lános és középiskolában tanítják, és sok ezer diákot elért
már. A programot E.ON önkéntesek EnergiaKaland-órái, pá-
lyázatok és továbbképzések gazdagítják.

Vidám hangulatban telt az atomerõmûves majális KESZTHELYI NYÁR – BOMBA ÁR
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Bécsben, az ÖBE székházában tapasztalatcserét
tartottak 2012. április 27-én, azon kelet- közép-
európai országok szakszervezetei, melyek a
közelmúltban tárgyaltak, illetve a közeljövõben
tárgyalni fognak a Nemzetközi Valutaalappal.

A tréning elõadói Peter Bakvis és Grigor Gradev
voltak. A tréningen román, bolgár, cseh, szerb és
magyar szakszervezeti konföderációk képviseltet-
ték magukat.

A találkozó elsõ részében az elõadók összefog-
lalták, hogy az IMF a 2007-2009-es gazdasági vál-
ság kirobbanása elõtt ki milyen „gazdaságpoliti-
kát” folytatott. Elmondható, hogy a Valutaalap
„hibát hibára” halmozott. Az IMF gyakorlatilag el-
mulasztotta a válságot elõre jelezni, késõbb pedig
az IMF-hez hitelért folyamodó országoknak irreá-
lis, teljesíthetetlen feltételeket szabtak. Ilyen or-
szág pl. Ukrajna, melynek a válság legmélyebb
idõszakában 0%-os deficitet kellett volna produ-
kálnia a folyósítandó hitel feltételeként. Mikor ki-
derült, hogy ez teljesíthetetlen, az IMF 8,6%-os
GDP arányos deficitet engedélyezett.

Az IMF hitelekkel a legnagyobb probléma az, hogy
miközben a hitel folyósításának általában valamilyen
megszorítás a feltétele, az IMF nem kötelezi a kormá-
nyokat, hogy a megszorítás miatt nehéz helyzetbe
kerülõ lakosság részére a szociális védõhálót erõsítse.
Ennek az a következménye, hogy a szociális háló
gyengítésével (a szociális kiadások megvágásával) re-

agálnak a kormányok, így a lakosságra a válság nega-
tív hatásaival és a gyengített szociális juttatásokkal
együtt mintegy kettõs teher hárul.

Az IMF-fel folytatott tárgyalások során az IMF
részérõl gyakran felmerül feltételként a munka-
erõpiaci folyamatok liberalizálása, rugalmasabbá
tétele. Ezt az adott kormányok általában a munka-
vállalókat védõ munkajogi szabályozás enyhítésé-
vel, gyengítésével érik el. A munkapiaci folyama-
tokba történõ beavatkozás nem feltétlenül vezet
eredményre. Az viszont nem teljesen megalapo-
zott, és gazdasági hatásaiban nem is számszerûsí-
tett, hogy a munkaerõpiac mûködésébe történõ
beavatkozás (pl. munkajog munkáltatóknak ked-
vezõ átírása) bármely országban is értékelhetõ,
pozitív eredményre vezetett volna.

A tréning második felében fõleg az IMF-fel foly-
tatandó tárgyalásokhoz szükséges gyakorlati ten-
nivalókról volt szó.

Egyértelmûvé vált, hogy az IMF-fel nemcsak a
kormánynak, hanem a munkavállalói oldalnak is
tárgyalnia kell. Ez viszont csak és kizárólag úgy
valósítható meg, ha az adott ország szakszerveze-
ti szövetségei közös álláspontban állapodnak

meg, és ezt prezentálják az IMF részére. Gyakran
elõfordul ugyanis, hogy az IMF az egyes országok-
kal történõ tárgyalásai során nincs ésszerû alter-
natívákkal szembesítve.

Arra azonban nincs garancia, hogy az IMF-nek
felkínált alternatív programokat, javaslatokat meg
is fogadják. Abban az esetben, ha a munkavállalói
oldal véleményét teljes egészében figyelmen kívül
hagyják, a munkavállalóknak a nyilvánosságot
kell segítségül hívni. Jól használható "fegyverek"
az interjúk, konferenciák, tüntetések, nyilvános
viták stb. Az azonban elengedhetetlenül fontos,
hogy a szakszervezetek az álláspontjukat meg is
tudják védeni, vagyis megfelelõen alátámasztott,
módszertanilag is támadhatatlan háttérszámítá-
sokkal és háttéradatokkal kell rendelkezniük. Azt
is célszerû észben tartani, nem szabad abból kiin-
dulni, hogy az IMF az ellenség. Az IMF egyszerû-
en azt csinálja, amit jónak lát, de nem minden
esetben visel „szemellenzõt”. Sikeres példakánt
Bulgáriát és Írországot hozhatjuk fel.

Nem szabad arról sem megfeledkezni, hogy az
IMF csak vázolja a programot, illetve a hitel felvé-
teléhez szükséges követelményeket, de valójában

mindig a kormány az, amely az intézkedéseket -
természetesen a saját szájíze szerint - végrehajtja.

Negatív példa sajnos Románia. Romániában
széleskörû egyeztetések voltak a szakszervezetek,
a kormány és az IMF között, de az IMF nem iga-
zán vette figyelembe a szakszervezetek vélemé-
nyét. Egyes vélemények szerint ezért nem is az
IMF, hanem inkább az EU képviselõi tehetõk fele-
lõssé (az IMF mellett az EU is megjelent hitelezõ-
ként). A szakszervezetek véleményét gyakorlati-
lag teljesen figyelmen kívül hagyták. Romániában
ennek következtében szinte teljesen megszûnt a
szociális konzultáció.

A jövõben az alábbi célokat, intézkedéseket
szükséges elérni:

● Minden IMF intézkedés stb. hatását el kell
küldeni az ILO-nak ellenõrzésre 

● A CLS-nek meg kell felelni. Projekthitelek-
nél is. 

● 2013-ra el kell érni, hogy a különféle Világ-
bank és IMF által nyújtott kölcsönök tiszte-
letben tartsák a FoA illetve az érdekegyezte-
téssel, érdekvédelemmel kapcsolatos jogo-
kat.

Végkövetkeztetésként megállapítható, hogy
azoknak a szakszervezeteknek, melyeknek az
anyaországa IMF megállapodás elõtt áll, össze kell
fogniuk, a tapasztalatokat folyamatosan meg kell
egymással osztaniuk.

(Forrás: liganet.hu)
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Ünnepélyes keretek kö-
zött került sor egy há-
romoldalú stratégiai
megállapodás aláírására
2012. május 15-én Buda-
pesten.
A LIGA Önsegélyezõ
Pénztárral bõvült a CIG
Partnerség. Az önsegé-
lyezõ pénztár neve Pan-
nónia Önsegélyezõ Pénz-
tárra változott. 

Annak eredményeképpen, hogy
a CIG Pannónia Életbiztosító
Nyrt., a Pannónia Nyugdíjpénz-
tár és a Pannónia Önsegélyezõ
Pénztár háromoldalú stratégiai
megállapodást kötött, szélesebb
körû szolgáltatási spektrum lesz
elérhetõ mindhárom társaság
ügyfélköre számára.

A stratégiai megállapodás alá-
írásán megjelentek Vokony Já-
nos, a Pannónia Nyugdíj-pénz-
tár IT elnöke, Pellei József, a
nyugdíjpénztár ügyvezetõje,
Járai Zsigmond, a CIG Pannónia
Életbiztosító Nyrt. Felügyelõ Bi-
zottság elnöke, dr. Csurgó Ottó
vezérigazgató, dr. Mikó Gyula ál-
talános vezérigazgató-helyettes
és Kelemen Zsolt pénzügyi ve-
zérigazgató-helyettes a CIG Pan-
nónia Életbiztosító Nyrt. részé-
rõl, valamint dr. Szilágyi József
és Várhelyi Géza, a Pannónia
(korábban LIGA) Önsegélyezõ
Pénztár IT tagjai.

A mindannyiuk megelégedé-
sére történt aláírási esemény
után Vokony János örömét fe-
jezte ki, hogy a közel egy éve
megkezdett tárgyalásnak meg
lett az eredménye. Az önsegé-
lyezõ pénztár csatlakozása 10
ezer fõvel és egymilliárd Ft-tal
növelte a meglévõ állományt.
Terveik szerint az életbiztosítá-
si, nyugdíjpénztári és az önse-
gélyezési ágazat mellé az egész-
ségpénztári területen is bõvíteni
szeretnének. „Mindent megte-
szünk annak érdekében, hogy
sikeresek legyünk az üzleti élet-
ben” - hangsúlyozta az elnök úr.

Dr. Csurgó Ottó hozzászólá-
sában megemlítette, hogy ösz-
szefogott a hazai pénzügyi elit
és a szolgáltatások széles skálá-
ját kínálja az embereknek. A cél
az, hogy középtávon a piacve-
zetõ helyet foglalja el a CIG Cso-
port. 

Járai Zsigmond kiemelte azt,
hogy a háromoldalú stratégiai
megállapodás a felek egymás
iránti feltétlen bizalmát jelenti,
majd „együtt erõsebbek va-
gyunk” mondattal kívánt mind-
annyiuknak eredményes mun-
kát. (F.E.)

❖❖❖

Pannónia Önsegélyezõ
Pénztár

A cég az önsegélyezõ pénztári
szektor meghatározó szereplõje:
taglétszáma eléri a 13 ezer fõt,
vagyona meghaladja az 1 milli-
árd forintot. Elõbbi a szektor egy-
harmadát, utóbbi a kezelt vagyon
felét fedi le.

2010. június 30-án alakult meg
két erõs munkáltatói, szakszer-
vezeti hátterû pénztár összeolva-
dásával, a Villamos-, Bányaipari
és Közüzemi Dolgozók Önsegé-
lyezõ Pénztár (VBKD Önsegélye-
zõ Pénztár) és a Vasutas Önkén-
tes Kölcsönös Kiegészítõ Önsegé-
lyezõ Pénztár jogutódjaként.

A VBKD Önsegélyezõ Pénz-
tárban az összeolvadást megelõ-
zõen két ágazat mûködött párhu-
zamosan. Az egyik a már ismert
önsegélyezõ pénztári szolgálta-
tásokat nyújtotta, míg a másik-
ban a villamosenergia-iparban a
privatizáció miatt munkájukat
elvesztett munkavállalókat segé-
lyezte állami finanszírozással. A
Vasutas Önsegélyezõ Pénztár el-
sõsorban a vasútnál dolgozó
munkavállalók segélyezését tûz-
te ki céljául a munkáltatók segít-
ségével. 

Az összeolvadás, valamint a
jogutód Pénztár mûködésének
lényege, hogy stabilabb, mûkö-
dõképesebb Pénztár alakuljon,
ezáltal a munkavállaló pénztárta-
gok nehéz élethelyzetbe kerülése
esetén a Pénztár szolgáltatást

nyújtson számukra az egyéni
számlájukra beérkezett tagdíj-
ból. A Pénztár jelenleg elsõsor-
ban a villamosenergia-, és bánya-
ipari ágazatban, valamint a vas-
úti közlekedésben dolgozók se-
gélyezését látja el, de nyílt pénz-
tár lévén más ágazat munkáltató-
it és munkavállalóit is várja tagjai
sorába.

A 2011. év folyamán a CIG
Pannónia cégcsoport felvette a
kapcsolatot a Liga Önsegélyezõ
Pénztárral egy esetleges együtt-
mûködés ügyében. Ezt követõen
a Pénztár a piaci kihívásoknak
való megfelelés érdekében, egy
stratégia döntési folyamat ered-
ményeként 2012. márciusában
felvette a Pannónia márkanevet
és csatlakozott a CIG Partnerség-
hez.

CIG Partnerség
2011 tavaszán alakult a CIG Pan-
nónia Életbiztosító Nyrt. és a
Pannónia - korábbi nevén VIT -
Nyugdíjpénztár részvételével. A
Partnerség 2011-ben a CIG Pan-
nónia Elsõ Magyar Általános Biz-
tosító Zrt.-vel és a Gránit Bankkal
bõvült. 

A CIG Partnerség céljául tûzte
ki egy magyar hátterû biztosítási-
pénztári és banki szövetség ki-
alakítását, amely az egyes részt-
vevõk tagsági és ügyfélkörének
széles körû pénzügyi szolgáltatá-
si hátteret biztosít és egymás
szolgáltatásaiból, termékeibõl
kedvezményes palettát nyújt. A
Stratégiai Együttmûködés elsõd-

leges célja az egyes biztosítási és
pénztárpiaci termékek összehan-
golt koncepció mentén való ki-
alakítása és közös csatornákon
keresztül történõ értékesítése.
Ezáltal az ügyfeleknek kínált ter-
mékek és szolgáltatások körének
szélesítése és színvonalának
emelése, az esetleges tevékeny-
ség-átfedések kiküszöbölése, a
költséghatékonyság fokozása,
valamint minden lehetséges
egyéb szinergia kihasználása.
További cél természetesen újabb
üzletszerû gazdasági tevékenysé-
gek közös megkezdése annak ér-
dekében, hogy a Felek - a késõb-
biekben esetleg további piaci sze-
replõkkel - együttmûködve kö-
zéptávon Magyarország, illetve a
közép-kelet európai régió egyik
vezetõ pénzügyi csoportját hoz-
hassák létre.  

CIG Pannónia 
Életbiztosító Nyrt.

A cég megalakulásától kezdve
évrõl évre kiemelkedõ üzleti
eredményeket tudott felmutatni,
és több szegmensben piacveze-
tõvé is vált.

Küldetésének tekinti, hogy
ügyfelei különbözõ élethelyzeté-
bõl fakadó igényeire termékei és
szolgáltatásai révén biztonságos
megoldásokat nyújtson. Ezen
küldetésnek megfelelõen gondos-
kodni kíván részvényesei és azok
szerettei biztonságáról is, egyút-
tal támogatva a biztosítási kultú-
ra terjedését azáltal, hogy aktívan
hirdeti tulajdonosai körében is a

váratlan eseményekre történõ
felkészülés fontosságát.

Hûségprogram
A fenti célokat követve a Társa-
ság 2012 áprilisától egy több
komponensû Hûségprogrammal
hálálja meg részvényesei bizal-
mát. A program alapelemeként a
nyilvános kibocsátás alkalmával
- 2010 októberében - részvényt
jegyzõ tulajdonosok számára a
cég csoportos kockázati életbiz-
tosítási szolgáltatást nyújt. 

A hûségprogram kiterjesztett
elemeként a cégcsoport nem-élet
ági biztosításokkal foglalkozó le-
ányvállalata, a CIG Pannónia Elsõ
Magyar Általános Biztosító Zrt.
engedményes szerzõdéskötési le-
hetõségeket biztosít a Társaság
tulajdonosai számára. Ennek el-
sõ elemeként utasbiztosítási vá-
lasztékából kínál jelentõs, 20, 25
vagy 30 százalékos díjkedvez-
ményt.

A Társaság a késõbbiekben to-
vábbi termékekkel tervezi széle-
síteni a Hûségprogramban elér-
hetõ kedvezmények körét. Ezek-
rõl a programban - regisztráció
által - részt vevõ részvényesek fo-
lyamatos tájékoztatást kapnak.

Pannónia 
Nyugdíjpénztár

A Pénztár tagsága alapvetõen
a villamosenergia-ipari és a bá-
nyaipari munkáltatók dolgozói-
ból kerül ki, de a vállalat 2011 el-
sõ felében célul tûzte ki az aktí-

vabb piaci szerepvállalást: integ-
rátori szerep és intenzív nyitás az
ágazaton kívüli munkavállalók
felé. Ennek elsõ lépéseként stra-
tégia szövetséget kötött a CIG
Pannónia Életbiztosító Nyrt.-vel
és "Pannónia Nyugdíjpénztár, a
CIG partnerség tagja" márkanév
alatt folytatja önkéntes- és ma-
gán-nyugdíjpénztári tevékenysé-
gét. 2011-ben a Postás és Évgyû-
rûk Magánnyugdíjpénztárak be-
olvasztásával tartotta meg ezen
ágazatát és erõsítette pozícióit.

A magán-nyugdíjpénztári ága-
zat létszáma eléri a 2.500 fõt, va-
gyona a 6,5 milliárd forintot.

2012. április 1-jével az önkén-
tes nyugdíjpénztári ágazat erõsö-
dött: stratégiai jelentõségû dön-
tés eredményeként a Mobilitás
Független Országos Önkéntes
Nyugdíjpénztár beolvadt a Pan-
nónia Nyugdíjpénztárba.

A Pannónia önkéntes ágazatá-
nak taglétszáma a beolvadással
mintegy 7.400 fõvel 36 ezerre, ta-
gi vagyona mintegy 13,5 milliárd
forinttal 70 milliárdra növekedett. 

A több mint 50 pénztár által
képviselt önkéntes nyugdíjpénz-
tári szektorban a Pannónia va-
gyonát tekintve az 5., létszámát
tekintve a 10. helyre lépett elõre.

A CIG Partnerség további célja
egy egészségpénztár bevonása a
szövetség kereteibe, ez által a
pénztári és biztosítási szolgálta-
tások körének teljes lefedése. Kö-
zéptávú cél a pénztárak taglét-
számának és vagyonának növe-
lése, a meghatározó pénztárpiaci
tényezõvé válás.

Önsegélyezõ pénztárral bõvül a CIG Partnerség

Aláírták a stratégiai együttmûködési megállapodást. Várhelyi Géza, dr. Szilágyi József, Pellei József, Járai Zsigmond, Vokony János, dr. Csurgó Ottó, dr. Mikó Gyula
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KKiinnccsseekk  aa  fföölldd  aallaatttt
A nagy vaskapunál megtudtuk,
várnak ránk. A csapat izgatottan
haladt a Márkushegyi Bánya-
üzem központi épülete felé. Hal-
lottunk már róla, milyen körül-
mények fogadnak majd minket,
de késõbb kiderült, ezt csak
megtapasztalni, átérezni, átélni
lehet.

– Ez nem turistalátványosság,
hanem munkahely! – szólt ke-
ményen egyik vezetõnk – Szigo-
rú biztonsági elõírások vannak
érvényben, ezeket mindenkinek
be kell tartani. Fényképezni
csak két személynek lehet, õk is
mindig kérjenek engedélyt. 

Késésben voltunk, ami csak a
mûszakban dolgozókat zavar-
hatta meg, ha akadályoznánk
õket, ez nem lenne szerencsés.
Nyolc óra kemény munka után a
laikus látogatók valóban ellen-
szenvessé válhatnak, ha láb alatt
toporognak és akadályozzák a
hazajutást. 

Miért jöttünk? A villamos-
energia-iparban dolgozó fiatal
munkavállalók szakmai üzemlá-
togatásának célja a tapasztalat-
szerzés. Hazánk egyetlen mûkö-
dõ mélymûvelésû bányájában
kitermelt barnaszén egyenesen
a Vértesi Erõmûbe kerül, ahol
villamos energia és hõtermelés
folyik. Itt van a kezdet.

Részletes elõadás után min-
denki aláírta, csak saját felelõs-
ségre indul a föld alá. Sokáig tar-
tott a munkaruha felvétele is, hi-
szen alsónadrág, nadrág, ing,
zubbony, kapca és már az elején
kényelmetlen, pedig, mint meg-
tudtuk, a kiváló minõségû gumi-
csizma felvétele nem tartozik
mindennapi tevékenységünk kö-
zé. De ezzel még nem volt vége,
hiszen a lejárat elõtt vételeztük a
közel egy kilogrammos akkut
lámpával, sisakkal és az egyéni
védõfelszerelést, mely egy alu-
dobozban levõ csutorás, orrcsi-
peszes levegõszûrõ. Használatát
Búzás Márton, a bánya bizton-
ságtechnikai mérnöke, egyben
egyik kísérõnk, be is mutatott.

Akkor még viccelõdtünk is a dol-
gon: – Mire te beállítod a fejmé-
retedre, már késõ!- vagy – Jaj,
nem bírom felvenni, már késõ!

De azonnal elmúlt a komoly-
talanság, mikor a bányászok ál-
tal kasnak nevezett lifthez ér-
tünk. Érdekes szerkezet, egy két-
szintes vasdobogó, mely 340
méterre zuhan fél perc alatt, egy-
szerre negyven fõvel. Már látvá-
nya visszariaszt sokakat – tud-
tuk meg –, kapaszkodtunk is
erõsen. Aztán megérkeztünk,
mindenki kíváncsian tekintett
körbe. Mit vártunk, ki tudja?
Lámpával megvilágított tágas fo-
lyosó, vasúti sínekkel tarkítva. A
levegõ erõteljesen mozgatta ru-
hánkat, a védõszemüveg a por-

tól védett, de a látást nem segítet-
te elõ. A vastag kesztyûben eset-
lenül mozgattuk kezünket, vi-
szont legalább tenyerünk maradt
némileg pormentes. A melegben
késõbb néha le is vettük, betûrve
egyik hatalmas zsebünkbe. Rög-
tön erõltetett menetbe kezdtünk,
hosszú falépcsõkön szinte futva
haladtunk a szalaghoz, melynek
híre messze száll - ez a fõ attrak-
ciónk - gondoltuk vidáman. Tu-
lajdonképpen a szenet a felsõ, a
dolgozókat az alsó szinten szál-
lítják több száz méteren keresz-
tül. A japánszalagra a bányászok
menet közben, rutinosan száll-
nak, hason feküdve haladnak az
alagútban, a látogatók az álló jár-
mûre szálltak fel. Az alagutak
homorú vaspántokkal vannak
kitámasztva, nagyjából negyven
centiméterenként, alatta fadesz-
kák, nejlonok - de látszik, a föld
erõsebb akar lenni, töri, zúzza a
támasztékokat, a járatok egyre
szûkebbre szabottak, a három
méteres belmagasságból néhol
alig másfél méter marad. Egy be-
omlás javítása mellett mi is elha-
ladtunk. Néhol vízzel teli ládák
védenek a tûz továbbterjedésétõl
baleset esetén. 

A szalag! Görgõk futtatják a
fekete kígyót, melyet viccesen
masszázsnak is neveznek, de a
közben hallatott jaj, meg juj! – és
egyéb felkiáltások nem a kelle-
mes utazást fejezték ki. Több
szalag is vitt egyre beljebb és
beljebb a fekete mezõn. Ráccsal
fedett lámpák, láncok tömege,
vezetékek még nagyobb tömege,

vasládák, hatalmas lánctalpasok
mellett haladtunk tovább. Ne-
hogy elaludj! – koppant a sisak a
lógó gumiszalagoknál. 

Mindenki feszültebb lett, alig
lehet látni idelent. A szénpor
szállt, süvített a levegõvel együtt
és tapadt izzadt arcunkra, fekete
foltokban ragadva rá. A behúzó
vágatban még némileg több fény
mutatta az utat, a légmentesített
kapukon átjutva hatalmas átmé-
rõjû szellõztetõ csövek mellett
haladtunk el, melyekben zúgott
a ventillátorok által mozgatott le-
vegõ. Szalagokra fel, szalagokról
le, hosszú gyaloglás az egyenet-
len talajon. A vágatok aljzatának
karbantartása csákánnyal zajlik,
a szenet már nem ezzel fejtik,
mint régen. A szalag végigkísér-
te utunkat, hol rajta, hol felette is
át kellett kelnünk, néhol elhalad-
tunk a nagy robajjal zúgó láncos
vonszolók mellett. Szaladt a hol
megcsillanó, hol matt fényû
szén kifelé. A fejünkön levõ si-
sak nagyokat koppant a meny-
nyezeti vasgerendákhoz erõsí-
tett síneken, amin a függõ
Scharf-mozdonyok siklanak.

– Saját szénminõség-osztá-
lyzó berendezésekkel rendelke-
zünk, ami igen ritkának számít a
mai bányákban is, ezért mehet a
szén egyenesen az erõmû ka-
zánjaiba innen, lentrõl - magya-
rázza az egyik zúgó szerkezetet
kísérõnk, miközben hirtelen el-
kapja karomat! Majdnem fel-
buktam egy hatalmas kõzetben.
– Vigyázni kell, hova lépünk!
Most fényképezhet, ha szeretne
– mondja végül. Az idõnkénti
megállások pihenésként hatnak
az egyre inkább elcsigázódó csa-
patunkon. Körülnézek, legin-
kább a döbbenet ül mindenki ar-
cán, néhol az ijedtség mutatko-

zik. – Milyen nehezen lehet itt le-
vegõt venni! Folyik rólam a víz,
ez olyan, mint a szauna – mond-
ja egy mellettem álló. – Nálunk a
bányában is süt a nap, Visontán.
Ez viszont nagyon nyomasztó
hely – jelenti ki az éppen leülni
készülõ csapattag. Ahol megál-
lunk, többen ülõhelyet keres-
nek, fáj a lábuk, zihálnak, arcu-
kon folyik a víz. Persze, az él-
mény varázsa mosolyt csal ar-
cukra, de felbukkan a tisztelet ki-
fejezése. – A bányászoktól akar-
ták elvenni a nyugdíjat? Én egy
hétig nem bírnám itt ki, pedig mi
csak látogatóba jöttünk. 

– Milyen lehet itt nyolc órákat
lehúzni, mûszakban? – hangzik
a kérdés.

– Ez hivatás. Van olyan idõs
bányász kolléga, aki még mindig
visszajár, ha engedik. Bányász-
nak születni kell - felelõsség,
hogy balesetmentes legyen a
munka. Persze vannak, akik
kényszerbõl dolgoznak itt, de so-
kat számít a nyugdíj is. Ötezer
leszállás, vagy huszonöt év a
mélyben. Persze a megbecsült-
ség egyre nagyobb hiánya nyo-
masztja õket, jövõképük egyre
inkább homályosul. A bányá-
szok humorral élik túl, sokszor
iróniával egymás iránt, de ha
kell, a bányász a hátán viszi ki
társát, hogy megmentse. A tár-
nák mélyén nappal és éjjel megy
a fejtés, karbantartás. Régen höl-
gyek is dolgoztak itt lent és

ugyanazt a munkát végezték,
mint a férfiak. Szívükben õk is
bányászok voltak - fordul hoz-
zám hirtelen vezetõnk. 

– Én azt hittem, nõk csak iro-
dai munkát végeztek itt – mon-
dom, miközben idõközben szén-
porral borított kesztyûmmel
próbálom letörölni arcomat. De
csak még feketébb leszek, amin
társaim jót nevetnek. – Azt pedig
tényleg észrevettem, minden itt
dolgozó milyen humoros – véle-
ményezem a bányászvicceket.
Mindenki egymás ábrázatát fi-
gyeli és néha hunyorog a lámpák
fényében - mi nem tudjuk jól be-
állítani a lámpást. 

Több évtizede mûködik a bá-
nya, a hatalmas befektetés már
megtérült, de még rengeteg
kincs van a föld alatt. Elérjük a
frontvágatot, ahol óriási fém-
szörny lánctalpakon tör elõre,
forog a fejtõ, irányítja a bányász
a kitermelést. Néhány centimé-
ter után megállás, viszik a homo-
rú vasakat a mennyezet kitá-
masztására. Mindenkit küldök,
nézze meg és nevetést is sikerül
csalnom egyik vezetõnk arcára,
aki hahotázva javítja ki tudatlan-
ságomat: - TF vasak azok, nem
vackok! A technika Európában
is élvonalban van - mondja. -
Igen, az automatizálás magas
szintû, de a munka nem lett séta-
galopp így sem- feleli a másik. –
Voltak itt vendégek, fönt az iro-
dában ezzel jöttek, hogy itt már
a technika az úr. El is vittem õket
kicsit szenet lapátolni egy vágat-

ba, lássák az emberi technika
mûködését.

– Ilyen gyorsan haladnak a fej-
téssel? Akkor miért nincs még
kész a metró? – kérdezi a csapat-
ból valaki, miután megtudta,
hány méter fejtés van egy mû-
szak alatt. – Mert nem teljesít-
ményben fizetnek ott – jött a vá-
lasz. Ilyen és hasonló élcelõdés-
sel palástolta mindenki, milyen
kimerült és fáradt. Mikor jutunk
innen ki, ha csak egy óra volt az
út lefelé? Ruhánkat izzadság áz-
tatja, ahol megállunk, sokan az
ülõhelyet keresik, ami nincs. Ki-
felé haladáskor már felüdülés-
ként hatnak a japánszalagok, pe-
dig ezeken métereket kell meg-
tenni négykézláb az alacsony és
egyre alacsonyabb belmagasság
miatt. Jólesik menet közben a
széljárás, bár egy bányász figyel-
meztetett, kimenetelkor a szem-
be jövõ levegõtõl lehet igazán
megfázni, ha elõtte nem szárítja
meg magát az ember. Ki gondol-
kodik ilyeneken most? A csizma
szinte mindenkinek töri a lábát,
bukdácsolva haladunk, nem lá-
tunk semmit sok helyen, a fülsi-
ketítõ zajok, a jelzõcsengõk szi-
rénázása elkábított. De hirtelen
ismerõs falépcsõhöz érkezünk:
A kijárat felé. Át a légmentes ka-
pukon, ismét a kashoz. Minden-
ki csendes és megkönnyebbült,
de már tudja, kétféle kincs van a
föld alatt: Az ember és a szén.

- lyv - 

Az EVDSZ Ifjúsági Tagozata
szervezésével vehetett részt egy
csapat fiatal május 11-én a
Márkushegyi Bányaüzemben, il-
letve május 12-én az MVM Vér-
tesi Erõmû ZRt.-nél szervezett
üzemlátogatáson, valamint meg-
tekintették a Tatabányai Múze-
um, Ipari Skanzent. A fiatalok
nagy érdeklõdéssel hallgatták a
részletes tájékoztatókat, elõadá-
sokat, a tárlatvezetést és megte-
kinthették az üzemek mûködé-
sét. A Vértesi Erõmûben fogad-
ta a látogatókat Cságola György
üzemdiszpécser és Lakatos
László üzemvezetõ, akik min-
den kérdésre kimerítõ válaszo-
kat adtak és minden részletet
igyekeztek megmutatni az ér-
deklõdõknek. Az Ipari Skanzen
különlegességét az adta, hogy
látogatóit egyedülálló tárlatával
egy régi bányaüzem teljes épü-
letegyüttesével, irodáival, gépei-
vel, egykori bányászkolóniák la-
kó- és középületeinek korhû be-
rendezéseivel várja – Hajdú Gá-
bor szakmai tárlatvezetésével. 

Nagyon tanulságos és jelentõ-
ségteljes volt a fiatalok számára
a különleges és feltétlen tisztele-
tet parancsoló munkakultúrák
megismerése. Az ifjúsági tago-
zat köszönetét fejezi ki a bánya-
üzem és az erõmû vezetõségé-
nek, a kísérõknek és mindazok-
nak, akik lehetõvé tették a felejt-
hetetlen látogatást. 

Tanfolyamok
A LIGA Szakszervezetek munkajogi tanfolyamai elkezdõdtek, a
budapesti, nyitó rendezvény május 17-én volt.
A tanfolyamok témája a megváltozott Munka Törvénykönyve elõ-
írásai, amelyeket dr. Schnider Marianna, a Liga Szakszervezetek
jogásza ismertet. A tanfolyamon szóba kerülnek a Munka Tör-
vénykönyve jelenleg tárgyalás alatt lévõ átmeneti rendelkezései, és
mindazok a kérdések, amelyeket az új törvény végrehajtása felvet. 
A tanfolyamok módosított helyszínei és idõpontjai: 
2012. május 24. Pécs (A dél-dunántúli szakszervezeti tisztségvise-
lõk számára.). Helyszín: Hotel Laterum, Pécs, Hajnóczy u. 37-39. 
2012. május 30. Szeged (A dél-alföldi szakszervezeti tisztségvise-
lõk számára.). Szeged, Klauzál tér 9. (EDF Démász).  
2012. június 12. Székesfehérvár (A közép-dunántúli szakszerve-
zeti tisztségviselõk számára.).  
2012. június 14. Miskolc (Az észak-magyarországi szakszerveze-
ti tisztségviselõk számára.).   
Tiszaújváros, TVK Nyrt. Laza Pláza Klubház
2012. június 21.Gyõr (A nyugat-magyarországi szakszervezeti
tisztségviselõk számára.).  
2012. június 28. Nyíregyháza (Az észak-alföldi szakszervezeti
tisztségviselõk számára.).   
A tanfolyamok délelõtt 10 órakor kezdõdik, és elõreláthatólag dél-
után 4-ig tartanak. Jelentkezésetek kozak@liganet.hu címen.
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Örömmel tájékoztatjuk a
Tisztelt Kollégákat, Sport-
társakat, hogy idén az MVM
Zrt. az MVM SE-vel közösen
rendezi meg a 62. Villamos-
energia-ipari Országos Ter-
mészetbarát Találkozót. A
városismereti verseny hely-
színe Szentendre, a terep-
versenyé Lajos-forrás lesz.
A találkozó idõpontja 2012.
június 29 - július 1.

Az MVM Zrt. 1998-ban
rendezett utoljára termé-
szetbarát találkozót Csille-

bércen és a Budai-várban.
Reméljük, hogy 14 év után
sikerül megismételnünk az
akkori találkozó sikerét és
emlékezetes két és fél napot
töltehetünk együtt. 

Az 1951 óta rendezett Vil-
lamosenergia-ipari Orszá-
gos Természetbarát Találko-
zók történetében ez lesz a
második alkalom, hogy Ma-
gyarország ezen tájegysé-
gén, a Pilis és a Duna, hegy-
és síkvidék találkozásánál
fekvõ, mediterrán hangula-

tú Szentendre városában és
környezetében tarthatjuk a
versenyeket. 

A kisváros sokszínûségét
a török idõket követõen be-
települõ és felvirágzást hozó
magyar, szerb, dalmát, szlo-
vák, német és görög telepe-
seknek köszönhetjük. Az
1975-ben, a 25. VOTT kere-
tében megtartott városisme-
reti verseny óta Szentendre
megújult, múlt és jelen har-
móniája fogadja a látogatót.
Ez a sokszínûség jellemzi az
iparági találkozókat is. 

Bízunk abban, hogy a kö-
zel 550 versenyzõ között
köszönthetjük a villamos-
energia-iparág szinte vala-
mennyi társaságának képvi-
selõit. Mindig öröm szá-
munkra, ha a napi munka
rutinját megszakítva talál-
kozhatunk kollégáinkkal és
családjukkal, ápolhatjuk a
baráti, sporttársi kapcsola-
tainkat.

A házigazda MVM Zrt. és
az MVM SE nevében szere-
tettel várjuk a 62. VOTT
résztvevõit. A versenyeken
indulóknak sok sikert kívá-
nunk!

Rendezõség

A horgászat szerelmesei eb-
ben az évben július 6-8 kö-
zött találkoznak Ajkán, hogy
- bízva a nélkülözhetetlen
szerencsében is - összemér-
ve tapasztalatukat, tudásu-
kat, a lehetõ legeredménye-
sebben szerepeljenek.

A XXX. Villamosenergia-ipari
Horgásztalálkozót a Bakonyi Erõ-
mû Zrt. rendezi a Lõrinte-tavi
Horgászegyesület szervezé-
sében a Lõrinte horgászta-
vaknál. Érkezés, regisztrá-
ció az ajkai VASAS Mûvelõ-
dési Házban lesz 6-án, pén-
teken, délután kettõ és hat
óra között. A megnyitó és a
vacsora után kerül sor a
technikai értekezletre.

Szombaton a Lõrinte
Horgásztanyán, a korai reg-
geli elfogyasztása után, hét
órakor az egyéni és csapat-
verseny elsõ fordulójának
sorsolása következik, majd
a rajthelyek elfoglalása, fel-
készülés, melyet nyolctól az
etetés követ. A verseny dél-
ben zárul. Este 7 órakor ze-
nés, mûsoros estrõl gon-
doskodnak a szervezõk.

A vasárnapi program (egyéni
és csapatverseny második fordu-
lója) elsõ fele megegyezik az elõ-
zõ napival, de a verseny, a mérle-
gelés és az ebéd fél órával elõbb
kezdõdik és fél órával elõbb zárul.

Az eredményhirdetés fél ket-
tõkor lesz a horgásztanyán.

A XXX. Villamosenergia-ipari
horgásztalálkozó nevezési határ-
ideje 2012. június 01, a következõ
címek valamelyikén: Nagy Károly

fõrendezõ, Bakonyi Erõmû Zrt.,
8401 Ajka, Pf. 134., faxon a
06/88/200-725 számon, vagy e-
mailen: ahmsz@bakonyi.hu -n.

-ács

2012. május 11-13. között Bu-
dapesten 13 társaság 58 részt-
vevõjével került megrendezés-
re a 43. Villamosenergia-ipari
Sakk Találkozó. 
A MAVIR életében ez az elsõ
olyan sportág az iparági találko-
zók sorában, amelyet másod-
szor rendezhettünk meg, hi-
szen 2007-ben már a MAVIR
volt az az évi Sakk Találkozó
házigazdája.

Pénteken délelõtt a szervezõk birto-
kukba vették a találkozó helyszínét,
és megkezdõdtek az elõmunkálatok.
Estére szinte minden versenyzõ
megérkezett és elfoglalta szállását.
Vacsora után a társaságok csapatve-
zetõi a technikai értekezleten megvi-
tatták a versennyel kapcsola-
tos kérdéseket, beosztották a
másnapi egyéni verseny részt-
vevõit. 
Ezzel egyidõben elindult a
sakkfeladvány-fejtõ verseny
is, amely egy, a találkozó tel-
jes ideje alatt zajló, különálló
programként tette színesebbé
a rendezvényt. A játékot - holt-
versenyben - az MVM Paksi
Atomerõmû, az E.ON É-Du-
nántúli Áramhálózati és az
E.ON Tiszántúli Áramhálózati
társaságok nyerték, közülük
is - sorsolás alapján - az utób-
bi vihette haza a különdíjakat. 
A technikai értekezlet után a
Schneider Electric sakkozói
köré szervezõdött amatõr tár-
saság improvizációs játéka ne-
vettette meg a hallgatóságot.

Szombaton, reggeli után a
versenynek kialakított külön-
teremben került sor az ünne-
pélyes megnyitóra, ahol Fel-
bán Edina, a találkozó fõszer-
vezõje köszöntötte a megje-
lenteket, valamint ismertette a

találkozóra és a versenyre
vonatkozó információkat.
Ezen a napon egyéniben
mérték össze tudásukat a
versenyzõk. 

Ebéd után - rendkívül ma-
gas érdeklõdés mellett, hi-
szen az eseményt azok is vé-
gig izgulták, akik nem ját-
szottak - lehetõség volt Ber-
kes Ferenc nagymesterrel
szimultánt játszani. A nagy-
mester 26 sakkbaráttal „küz-
dött meg”, két döntetlen szü-
letett, valamint egy résztve-
võnknek, ifj. Egri Lászlónak
sikerült minden elvárást fe-
lülmúlva gyõzelmet bezse-
belnie. A jövõ reménységét -
az élményen felül - a másna-
pi eredményhirdetésen kü-
löndíjjal jutalmazták a szer-
vezõk. 

Este, a napi események
megvitatása közben az
egész csapat elindult Szent-
endrére, ahol a gálavacsorán
az élmények további „újra-

sakkozása” mellett
volt, aki ismét elõkap-
ta úti sakk-készletét,
és nekikezdett egy-
két újabb partinak.

Vasárnap, a koráb-
bi naphoz hasonlóan,
reggeli után a csapat-
versenyre berende-
zett terem várta a
résztvevõket. A sor-
solás után a játékosok
elfoglalták helyüket,
és megkezdõdtek a
küzdelmek. A csapat-
verseny a szokásos,
sportszerû versengést
hozta, többórás küz-
delmet követõen ala-

kult ki a végeredmény. Amíg a ver-
senyzõk ebédeltek, a rendezõk és a
bírók elõkészültek a hivatalos ered-
ményhirdetéshez. A versenyterem-
be visszaérkezõk izgatottan néze-
gették az idén kiosztásra kerülõ -
idõközben már a díjátadó asztalon
sorakozó - kupákat, okleveleket. 

Az ünnepélyes eredményhirdeté-
sen Bertalan Zsolt, a MAVIR ZRt. ve-
zérigazgatója adta át az egyéni-, a
csapat-, a tábla- valamint a különdí-
jakat. A „Mi vagyunk a legjobbak”
vándorkupák átadására - az alapító
képviseletében - Horváth Tibor, a

VITSPORT Alapítvány Kuratóriumá-
nak alelnöke érkezett. A versenyzõk
nevében Komlódi Ferenc - aki már az
elsõ sakk találkozón is részt vett -
tartott rövid beszédet. Végül Berta-
lan Zsolt záró gondolataival fejezõ-
dött be az esemény… persze, csak
az idei évre, hiszen jövõre újra ösz-
szemérhetik tudásukat az iparági
sakkszeretõk.

Sajnos a jövõ évi sakktalálkozó
rendezõje még nem ismert, de a
sakkozók biztosak benne, hogy nem
maradnak iparági verseny nélkül.

Szervezõk

Immár a harmincadik

HORGÁSZTALÁLKOZÓ AJKÁN, A LÕRINTEI TAVAKNÁL
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Legendás, és még soha ki nem állított ritkaságok láthatók „A há-
zi számítógép hõskora” kiállításban a Közlekedési Múzeumban. 

A tárlat a házi számítógép hõskorának tárgyai elõtt tiszteleg:
az április elején elhunyt Jack Tramiel legendás cége, a Commo-
dore által gyártott, idén 30 éves C64 - és a nagy vetélytárs, a Sin-
clair által gyártott, szintén 30. születésnapját ünneplõ Sinclair
Spectrum konfigurációja is bemutatkozik. A ZX Spectrum né-
hány egzotikusnak ható szovjet klónja is látható a kamara kiállí-
tásban.

A kiállításon látható a világ elsõ kazettás floppy-ja, a Jánosi
Marcell által tervezett MCD-1. A tárgy egy olyan példányát is ki-
állítják - a múzeumok történetében elsõként -, melyet kimondot-
tan a nyugati piac megnyerésére készítettek és a ZX Spec-
trumhoz illesztettek. A népszerû Commodore-64-et természete-
sen ki is próbálhatja a látogató.

A házi számítógép hõskora címmel újrarendezett tárlaton rit-
ka kiegészítõk - és a híres C64 utódja, az AMIGA is látható. 
Ahogy a kiállítás alcíme, egy korabeli szójáték is sugallja: „AMI-
GA készlet tart!”

A kiállítás a múzeum 2011-ben megnyitott DOStalgia címû, a
személyi számítógép történetérõl szóló kamara kiállításának
megújításaként jött létre: ez a 2.0-ás verzió.

A kiállítás helye: Budapest, Közlekedési Múzeum, XIV. kerü-
let, Városligeti krt. 11. A kiállítás 2012. október 31-ig látogatható

Domonkos Csaba

OVIT SE a Villamosenergia-ipari
Futóversenyen

A 2012. május 13-án az OVIT SE futócsapata részt vett a II. Vil-
lamosenergia-ipari Futóversenyen, ahol szép eredményeket ér-
tek el:

Pauska Tamás 7 és 14 km-en is 1. hely,
Schmidt Norbert 14 km-en 2. hely,
Zsótér Ferenc 14 km-en 3. hely,
Baloghné Tárbály Edit 2 km-en 3. hely.

OVIT-os gyõzelem az iparági sakktalálkozón
Kazinczy Jenõ révén OVIT-os gyõzelem született a MAVIR által
2012. május 12-én megrendezett 43. villamosenergia-ipari
sakktalálkozó amatõr versenyén, Budapesten.

Gratulálunk!
P. S. Á.

Varsányi Endrérõl, szakosztályunk egykori vezetõjérõl, kiváló
természetjáró túravezetõrõl, tájfutóról neveztük el 1982-ben az
általa alapított versenysorozatot.

Az azóta is minden évben - most április 28-án -, immáron 31.
éve megrendezett versenyt a Pilis-hegységben, a Lajos-forrás-
ról elnevezett többszínnyomású, 1:10.000 méretarányú, 5 m
alapszintközû tájékozódási futó térképen ábrázolt terepen bo-
nyolítottuk le. A pályák kialakítása a nagyjából egy irányban
mély árkokkal szabdalt terepen gondot okozott, de sikerült
minden kategória sajátosságainak távban, szintben, idõben és
tájékozódásban is megfelelõ megoldást találni. Talán a B pálya
sikeredett kissé könnyûre, de holtverseny vagy 0 hp-os gyõze-
lem még itt sem volt.

Meglepetést okozott többeknek a viszonylag kevés és egy-
szerûnek látszó feladat. Azonban éppen a terep sajátosságai
folytán mégsem voltak annyira egyszerûek. A tévesztõ bójáink
viszont hozták a tõlük elvárt eredményes tévesztést, anélkül,
hogy vitathatók lettek volna. Így az útvonalválasztás és a finom
tájékozódás egyaránt kellõ súllyal határozta meg a verseny-
eredményt.

A versenypályák bõvelkedtek természeti szépségekben és
érdekességekben. A leghosszabb pályák versenyzõi gyönyör-
ködhettek a Kõ-hegyen a panorámában, és élvezhették a kitû-
nõen mûködõ, a hagyományoknak mindenben megfelelõ,
mégis modern turistaház szolgáltatásait.

Óvást nem kaptunk. Reklamáció egyedül az irányfésû mi-
kéntjét érte egy csapattól, akik nem vették észre. Érdekesség,
hogy õk valóban ott jártak, hiszen egy közeli, irányba esõ ide-
gen pontot megfogtak. Számunkra elgondolkodtató, hogy
ugyan nem szabályellenesen, de a versenyzõknek talán a sze-
rencsét is bekalkuláló kitûzési módon a jövõben változtassunk.
Az észrevételt köszönjük.

A legidõsebb versenyzõ: Badár Sándor, 75 éves (27. rsz.
Szentes1., A/70).

A legfiatalabb résztvevõ pályán: Fornay István, 3 hónapos
(43. rsz. Csirkék, eC).

Gratulálunk Sanyi'bá-nak valamint a kis Istvánka szüleinek
és a verseny lebonyolításában jeleskedõ nagyapának!

Ugyancsak gratulálunk az egyéves Szabó Komoróczki Hanna
szüleinek, akik a második legkisebb résztvevõ versenyzõvel
nem a számukra egyébként kímélõ pályát, hanem annál két
fokkal nehezebbet választottak! (5. rsz. Kõbányai Barangolók
2., B.). Mindnyájuknak jó egészséget és még sok vidám Varsá-
nyi Kupán való részvételt kívánunk!

Sajnálatos, hogy több csapat hiányosan, pontatlanul töltötte
ki a versenyzõkartonját (pl. születési év, olvasható e-mail cím,
bajnoki részvétel stb).

Eddig két talált tárgy van a birtokunkban: egy kis (gyerek)
iránytû és egy lehasznált mintás térképtartó-irólemez. E-mail-
ban jelentkezzetek érte!

A versenytérképet a Hegyisport Szentendre Egyesület bo-
csájtotta rendelkezésûnkre, általuk helyesbítve, és a pályáinkat
benyomtatva. A jó térképekért köszönetet mondunk.

A verseny fõ szponzora a Magyar Villamos Mûvek Zrt. mely
az MVM SE-n keresztül biztosította minden felmerült költség
fedezetét. Ezenkívül jelentõsen hozzájárult a verseny sikeré-
hez az OVIT SE természetjárói által mozgósított vállalati stáb a
személy- és teherszállításban való nélkülözhetetlen közremû-
ködéssel. Köszönet érte mindnyájuknak!

A versenyre engedélyt adott a Közép-Duna-Völgyi Környe-
zetvédelmi, Természetvédelmi és Vízügyi Felügyelõség, vala-
mint a Pilisi Parkerdõ Zrt. Versenyzõinknek köszönjük a fe-
gyelmezettségüket, hogy vigyáztak a környezetre.

A verseny megszervezését, a versenypályák megtervezését
és kitûzését, a lebonyolítást az MVM SE természetbarát szak-
osztály tagjai és barátaik végezték. Az ellátást Kovácsné Orbán
Ildikó által mozgósított VILLKESZ és GASTSZOLG szolgáltatta.
A versenyen rendelkezésre álló négy mobil illemhelyet jó pén-
zért a TOI-TOI Kft. szállította ki.

A verseny lebonyolításában
közvetlenül közremûködõk:
A rendezõk és lebonyolítók:
Szövetségi ellenõr: Lelkes Pé-
ter jeles versenyzõ
Ellenõrzõ bíró:

Mórocz Imre
A versenybíróság:
Elnök, pályatervezõ, pályakitûzõ: Bacsó Nándor
Elnök helyettes, pályakitûzõ: Korodi Mihály
Titkár, pályakitûzõ, idõmérõ bíró: Járai Béla
További pályakitûzõ, idõmérõ bíró: Bacsó Piroska, 

Kozma B.Imre, 
Szabó Rita, 
Volf István,

Rajt-cél vezetõ bíró : Borbás Lászlóné Nóra.
Rajt-cél és idõmérõ 
munkatársak: Apagyi Béláné Margó, Apagyi Edina, 

Fornay Péter, Horváth Zoltán, Kovács Ildikó,
Kovácsné Orbán Ildikó, Kresznóczki Ágnes,
Pápai Mária, Sárközi Éva, Szíjártó Csilla, 
Strádl János, Vezekényi Ursula dr.

Ellátás: Kun Lászlóné Margó

A verseny meg-
rendezésében ki-
emelkedõ tevékeny-
ségéért külön elis-
merés illeti Korodi
Mihályt és Mórocz
Imrét!

Minden kedves
versenyzõnket, csa-
ládjaikat és azokat a
barátokat, akik még
nem voltak a vendé-
geink, szeretettel
várjuk a 32. VK'13
versenyre 2013. áp-
rilis 27-én, szomba-
ton!

Szép erdõt, me-
zõt, jó levegõt, kívá-
nunk a viszontlátá-
sig is!

Bacsó Nándor
a versenybíróság 
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31. Varsányi Kupa'12 (31.VK'12) országos bajnoki természetjáró csapatversenyrõl

A STATISZTIKA:

Kategória A A/36 A/50 A/60 A/70 B eC C Összes
Csapatok száma 8 10 9 7 4 18 8 6 70
Versenyzõk száma 23 26 24 20 9 44 26 22 194
Átlag fõ/csapat 2,9 2,6 2,7 2,9 2,3 2,4 3,3 3,7 2,8

FOTÓK: NEMESHÁZI LÁSZLÓ, JAKAB ALBERT
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Beszélgetés Radnai Jánossal… 2. rész
(Elõzõ számunkban megjelent

cikkünk folytatása.)

Az interjút Polczer Ferenc készítette
Biatorbágyon.

- A több évtizedes szakmai munká-
dat hogyan értékelte a vállalat ve-
zetése?

- Megbecsülést és elismerést kap-
tam a szállítási üzemosztály vezeté-
sétõl és dr. Csikós Béla mûszaki
igazgatótól, aki megkülönböztetett
figyelemmel kísérte a nehézgépszál-
lítást és munkámat. Többször kap-
tam „Vállalat Kiváló Dolgozója” ki-
tüntetést. 1972-ben megkaptam a
„Nehézipar Kiváló Dolgozója” elis-
merést, 1979-ben a „Kiváló Munká-
ért” és 1985-ben a „Munka Érdem-
rend bronz” fokozata kitüntetéseket.

- A hosszú munkásévek után 1990.
év végén nyugdíjba vonultál. Ezt
követõen hogyan változott meg
életmódod, mivel foglalkoztál utá-
na?

- A nyugdíjba vonulásom után
már az elsõ évben megkeresett a vál-
lalat, hogy alkalmaznának a szállítá-
si üzemosztályon. Elfogadtam a fel-
kérést és részt vettem a legnagyobb,
320 tonna szállítására is alkalmas,
2x10 tengelyes Scheuerle trailer fel-
újítási munkáiban. Elmondanám
még, hogy szállító jármûveinket és
eszközeinket Németországból im-
portálta az OVIT. Számomra nagy
elõny volt, hogy német nyelvtudás-
sal rendelkezem, és ezzel is jól tud-
tam segíteni az üzemosztály tevé-
kenységét. Életemben mindig füg-
getlen voltam a politikától, csak a
munka és a feladat megvalósítása ér-
dekelt. Nyugdíjazásom a rendszer-
váltás idejére esett. Biatorbágyon is
önkormányzati választásra került
sor. Családom ösztökélésére én is
vállaltam a jelöltséget képviselõnek,
melyre meg is választottak. Sõt, a
mezõgazdasági bizottságba is bevá-
lasztottak. Tisztségemet két válasz-
tási cikluson keresztül becsülettel el-
láttam. Közben visszatértem a gyö-

kerekhez, a földmûveléshez és az ál-
lattartáshoz. Két lovat vettem a régi,
könnyû kocsimhoz, és így élhettem
a hobbimnak is. A legkisebb fiam
földmûveléssel és állattenyésztéssel
foglalkozik. Élelmiszer-feldolgozó
üzeme és kereskedése van, neki se-
gítek. 80 évesen is örülök a jó leve-
gõn végzett fizikai munkának, a bio-
gazdálkodás eredményeinek. Ter-
mészetesen a szállítási üzemmel és
nyugdíjasaival tartom a kapcsolatot,
és minden év decemberében nyug-
díjas találkozót is tartunk  a dunaha-
raszti üdülõben.

- Kedves János, kívánsz-e szólni a
magánéletedrõl is?

- Igen! Már elmondtam, itt szület-
tem Bia-Torbágyon, és most is itt
élek. 1953-ban e községben háza-
sodtam össze König Annával. Há-
rom fiúgyermekünk született: Ti-
bor, János és Róbert. Gyermekein-
ket tisztelettudó, becsületes embe-
rekké neveltük, iskoláztattuk, diplo-
mát adtunk a kezükbe. Tibor villa-

mosmérnök, az OVIT-nál, osztály-
vezetõ. János orvos, egy ausztriai
város kórházának igazgatója. Ró-
bert mezõgazdasági mérnök, far-
mer, biogazda Biatorbágyon. Nagy
öröm számomra, hogy népes a csa-

ládom! Már nyolc unokám és négy
dédunokám van. 

Viszont nagy szomorúság és bá-
nat is ért. Szeretett feleségem 58 évi
házasság után súlyos betegségben
elhunyt. Nehéz nélküle.

Negyed évszázad… Az Inotai
Erõmû Nyugdíjas Klubja ápri-
lis 17-én ünnepelte 25 éves ju-
bileumát. A klub kezdetben
jelentõs támogatást kapott a
vállalattól és a kultúrháztól,
meghívásukra neves írók,

mûvészek léptek fel a klubdél-
utánokon. Az erõmû bezárá-
sa után a lehetõségek beszû-
kültek, de a nyugdíjas klub a

tagok akaratából, összefogá-
sából azóta is mûködik.

- Az alapító tagok mára már
mind „elhagytak” minket,
csak Pernyesz Lászlóné egy-
kori klubvezetõ és férje él.
Amikor az erõmû bezárt, a
tagság döntött úgy, hogy ha
szerényebb keretek között is,
de maradjon meg az Inotai
Erõmû Nyugdíjas Klubja -
emlékezik Koczka Sándorné
Terike (fotón) klubvezetõ, aki
tagja az EVDSZ Nyugdíjas Ta-
gozatának is és rendszeresen
részt vesz programjaikon.

Kezdet kezdetén még egy-
egy alkalommal kisebb támo-
gatást kaptak az Ajkai Erõmû-
tõl, majd a polgármesteri hi-
vataltól. Az utóbbi években
célfeladatokra pályáznak és
nyernek támogatást, de sokat
segített a jubileummal kap-
csolatban a részönkormány-
zat is. A klub éves program

alapján szervezi az összejöve-
teleket, közte a népszerû ki-
rándulásokat, melyeknél kul-
turális, építészeti, egészség-
megõrzõ programok dominál-
nak. 

Fontosnak tekintik az
iparági klubtalálkozókat is,

így látogattak el Paksra, Ta-
tabányára, Dunaújvárosba.
Részt vesznek a megyei
nyugdíjas találkozókon
évente egyszer és a várpalo-
tai ünnepeken. Családi na-
pokon és egyéb rendezvé-
nyeiken segítik a lakótelepi

iskolát. Jó kapcsolatot tarta-
nak városuk többi nyugdíjas
klubjával, legfõképp a nyug-
díjasok "Életet az Éveknek"
megyei képviseletével. Szin-
te magukénak tudhatják az
önkormányzat helyi közös-
ségi házát, melyet havi né-

hány alkalommal ingyene-
sen használhatnak.

S miként lehet a tagokat
egybetartani?  - Megbecsülés,
szeretet, azonos gondok, örö-
mök, együttérzések tartanak
össze bennünket - mondja
Koczka Sándorné. ( T -s )

Az EVDSZ Nyugdíjas Tagozata 2012. április
18-án ülést tartott az MVM Zrt. tanácstermé-
ben. Elõször Palotás Béla és Palotás-Gazdag
Erika természetgyógyászok tartottak tájékoz-
tatót a betegségek megelõzésérõl, például máj-
és epetisztításról, a vastagbélrák megelõzésé-
rõl, anyagcserezavar helyreállításáról, stb.

Dr. Szilágyi József (fotón), az EVDSZ elnökhe-
lyettese beszélt a szakszervezet aktuális fel-
adatairól. Többek között a VÁPB-n történt ér-
dekegyeztetésekrõl, a tárgyalásokról, a Munka

Törvénykönyvének módosításáról, az EVDSZ
rendkívüli kongresszusán elhangzott három
határozatáról és a szakszervezet mûködésérõl.
Beszélt még a munkaprogram elfogadásáról és
a norvég pályázaton való részvételünkrõl is.

Ezután Polgár Tibor, a tagozat elnöke rövi-
den ismertette a húsz éve megalakult nyugdí-

jas tagozat mûködését, és a húsz év
alatti tevékenységét, majd jutalma-
kat osztott szét.
A jutalmazottak a következõk vol-
tak:

Boros László EVDSZ,
Begitter Henrikné ELMÛ,
Egger Attila Ajkai Erõmû,
Farkas Sándor DÉMÁSZ, 
Koczka Sándorné Inotai Erõmû, 
Szabados Józsefné Schneider Elektric,
Majoros János PADOSZ,
Moskovszky Ernõné EVDSZ,
Petényi György Tatabányai Erõmû,
Polczer Ferenc OVIT,
Vida György PADOSZ.

A jutalmazottaknak megköszönte
a munkát, és további erõt, egészsé-
get kívánt számukra.

Végül baráti beszélgetéssel zárult
a tanácskozás.

Polgár Tibor
EVDSZ Nyugdíjas Tagozat 

elnök
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A PRAKTIKER országos
hálózata szeretettel várja
az EVDSZ tagjait áruhá-
zaikban. A kedvezményes
vásárláshoz az érvényes
tagkártyát kell felmutatni
a fizetés elõtt a pénztár-
nál.  Javasoljuk, hogy a
vásárlás elõtt érdeklõdje-
nek a napokról az infor-
mációs pultnál, mert a
VDSZSZ-nek, a vasuta-

soknak is vannak kedvez-
ményes napjaik, de más
idõpontokban.

PRAKTIKER partnercé-
ges kedvezményes hétvé-
gék az EVDSZ tagjai ré-
szére: 

Június 22., 23., 24.

PRAKTIKER

Látogasson a Praktiker áruházba 2012-ben is!

Gyermeknap: május utolsó vasárnapja

i, mûszaki emberek tudjuk, hogy
ha valamit jól megtervezünk, akkor
az úgy is van, mert a fizika törvé-
nyeit nem lehet megváltoztatni. Így
volt ez azon a reggelen is, amikor a
vonaton jött a hír, hogy nincs adás,
elment a kép a kamerázott oszlo-
pon. 

Mire beértem, már volt gépkocsi,
és egyre jöttek az információk a
helyzetrõl. Újabb kérdések fogalma-
zódtak meg, és újabb logikus vála-
szokat kellett keresnünk. A monda-
tok egyre rövidebbek lettek és a sza-
vak ajtócsapódásokkal és telefon-
csörgéssel vegyültek. „Fel kellene
menni, megnézni mi a probléma!
Lehet, hogy csak lemerült az akku-
mulátor. De ha nem, meg kell javíta-
ni. Fel kell készülni minden hibale-
hetõségre, mert a helyszínen már
nem lesz idõ gondolkodni. Mennyi
idõnk is lesz a javításra?” „Így, kotlás
közben, amíg a kerecsen a tojáso-
kon ül, addig nincsen gond. De ha
megzavarjuk, fél óra alatt kihûl a
magányos tojás. Tehát 20 percünk
van. Ennyi idõnek elégnek kell lenni
ahhoz, hogy ne kockáztassunk”.

És már azon vettem magam észre,
hogy mellettem a terepjáróban
Bagyura János madarász barátom
tervezgeti, honnan kell megközelíte-
niük a vezetékfelügyelõknek a fész-
ket, hogy ne vegyék észre a madarak
õket. A fülemben a telefonon keresz-
tül a szintén útban lévõ informatiku-
sok tájékoztatnak, hogy hol járnak,
és mit javasolnak megvizsgálni. 

Mi egy olyan helyen álltunk meg,
ahonnan távcsõvel mindent jól lehet
látni, de fõként a fészket. Elõttem a
számítógép, amin semmi jele az
adásnak - egyelõre -, fülemen pedig
a telefon. „Megérkeztek” - mondja
Bagyura, szemén a távcsõvel. És

tényleg, minden a tervek szerint ha-
lad, már másznak az oszlopra a kol-
légák, hogy az informatikusok segít-
ségével elkezdjék a vizsgálatot. „Saj-
nos, nem csak lemerült… de meg le-
het csinálni”. Hallom. „Eddig jó” -
mondja Bagyura, „ott ül a tojó a fé-
szekben”. 

Csendben srácok, mert aki most
halk tud lenni, az idõt nyer. Idõt,
ami itt a terepjáróban lassan cam-
mog. Nem úgy, mint az oszlopon,
ahol nem szabad megállni, csinálni
kell, és jól dönteni.

Megjelent a hím kerecsen is a
zsákmánnyal, de nem mer a fészek-
hez jönni. „Nem baj, csak a tojó ma-
radjon” - mondja Bagyura. És úgy is
történik. Lassan megjelenik a kép,
nem tökéletes, de kivehetõ. Egyre
élesebb. 

„Sikerült!” - kiáltom a telefonba,
és legszívesebben kiugranék a kocsi-

ból örvendezni, de most még csend-
ben kell maradnunk, amíg nem biz-
tos. „És a madár még mindig a he-
lyén” - mondja Bagyura. Mutatom
neki is a monitor kicsit vibráló fakó
képét, aminek mostanában még
senki nem örült ennyire. Feltölti
nemsokára az akkumulátort a nap-
elem, nyugtatnak meg a vonal másik
végérõl. 

Büszkék voltunk rá, hogy megcsi-
náltuk. Most már bármi történhet,
megoldjuk. Gondoltam.

És mindig történik is. De már egy

másik reggelen, amikor ismét
ugyanahhoz az oszlophoz kellett ro-
hannunk. Egyre csak csörögtek a te-
lefonok, és mindenki azt mesélte,
hogy egyik fióka kiesett a fészekbõl.
Mi meg kerestük az egy-két napos
jövevényt az oszlop környékén. „Itt
kell lennie!” - mondogattuk, de csak
a felszántott föld barnállott. „Men-
jünk be a vezetékfelügyelõségre és

nézzük meg kockánként, amit fel-
vett a kamera” - javasolta Bagyura.
„Remélem, elmentettétek a képeket”
- tette hozzá.

És úgy is történt. Kockáról-kockára
haladva rájöttünk, hogy nem kiesett a
fióka, hanem valahogy felragadt az
anyja tollaira és az, amikor kirepült,
magával vitte, és valószínûleg köz-
ben… „Nincs idõnk, mert ha még él,
lassan kihûl” - fûzte hozzá Éva, de mi-
elõtt indultunk volna, még bekalibrál-
tuk a monitor alapján. „Ha innen re-
pült, ebben az irányban kereshetjük”
- mutatott Jóska kelet felé. „Reméljük
nem vitte messzire, és elég puha a
szántás” - tette hozzá valaki.

A kollégáimmal futunk a tarlón,
és a barna földön fehér foltokat kere-
sünk. Talán az lesz. De csak egy szá-
raz növény, vagy egy fehér papír-
foszlány. Aztán valaki megáll és le-
térdel, és a többiek elõször szalad-
nak a napfényben, aztán megérzik,
és lassan odasétálnak…

Egy ilyen kismadár úgy elfér a te-
nyeredben, hogy a szél se rebbenti
pihe tollait. „Már nem olyan meleg
és nem is mozdul. De ugye él?” - kér-
dezték.

„Nem. Nem hiszem” - érkezett a
válasz, ami kérdésnek indult, de
közben…

„Még nem hûlhetett ki, és a talaj is
olyan puha erre-fele, és végre megta-
láltuk” - erõsködöm. És elõjön belõ-
lem, hogy mi, mûszaki emberek,
tudjuk, hogy ha valamit jól megter-
vezünk, akkor az úgy is, van, mert a
fizika törvényeit nem lehet megvál-
toztatni…

„Nem baj Gyurikám!” - rakja vál-
lamra erõs kezét a mindig optimista
Bagyura János - „annak kell örül-
nünk, hogy a másik két fióka egész-
séges, és valószínûleg megmarad-
nak. Most már azt is tudjuk a kame-
ra segítségével, hogy sokszor ilyen
fatális véletleneken múlik az élet. De
az a több ezer nézõ, ne félj, tudja,
azt is, hogy ti, MAVIR-osok véditek
õket. És ez nagyszerû dolog.”

„Ez tényleg nagyszerû” - ismétlem
magam elé, és ahogy felállok, érzem,
hogy halkan suttogó óriásokként
vesznek körül az irsai négyszázas
oszlopok, akiket nap, mint nap ne-
künk kell megszelídítenünk… mi-
közben néha még kifog rajtunk a
természet, parányi kiszámíthatatlan
csodáival.  Fotó: Bagyura János

Bíró György (környezetvédelmi fõmunkatárs, MAVIR ZRt.)

Történetek madarakról és emberekrõl
M

Inflagranti
A férj éppen a felesége szere-
tõjére fogja a pisztolyát. 
A feleség rémülten kiált rá:
- Ne, drágám! Csak nem
akarod megölni gyerekeid
apját?

Talány
Azt mondják a nõk, hogy min-
den férfi egyforma. Akkor
meg miért válogatnak?

Párbeszéd
- Anya, terhes vagyok...
- Ejnye kislányom! Hát hová
tetted a fejed?
- A motorháztetõre... 

Kifogások
Reggel az anya ébreszti a gye-
rekét.
- Kelj fel, fiam, az iskolába kell
menned!
- De mama, miért kell men-
nem? Utálok oda járni!
- Mondj két okot, miért ne kel-
lene menned?

- Elõször is: az összes gyerek
utál. Másodszor: a tanárok
még jobban utálnak.
- Ezek csak kifogások, indulj
már!
- Mondj két okot, miért kelle-
ne mennem!
- Elõször is: 47 éves vagy. Má-
sodszor pedig: te vagy az igaz-
gató! 

Újsághír
A feleség újságot olvas, és
mondja a férjének:
- Képzeld, azt írják, hogy
némelyik országban a férj
csak az esküvõ után ismeri
meg a feleségét.
- Hát, ez nálunk is így van -
sóhajt a férj.

Örömhír
- Gratulálok uram, önnek
kisfia született – mondja az
ápolónõ az idegesen toporgó
apának a kórházi váróban. 
- És mi van a feleségemmel? 
- Neki is kisfia született. 

András, Nóra, Kata Veronika, Tamás, Titi

Ferike

Hanna
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